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SÉANCE PLÉNIÈRE 

MARDI 27 OCTOBRE 1998 

MATIN 

PRÉSIDENCE de 

M. Cortois 

La séance est ouverte à 10.09 heures. 

PLENAIRE VERGADERING 

DINSDAG 27 OKTOBER 1998 

VOORMIDDAG 

VOORZITTER : 

De heer Cortois 

De vergadering wordt geopend om I 0.09 uur. 

Tegenwoordig bij de opening van de 
vergadering is de minister van de 
federale regering : 

Ministre du gouvernement fédéral 
présent lors de l'ouverture de la séance : 

Dehaene. 

De voorzitter : De vergadering is 
geopend. 

La séance est ouverte. 

Er zijn berichten van verhindering 
ingekomen van de leden: 

Les membres suivants sont excusés : 

Huysentruyt, Van Gheluwe, wegens 
ziekte / pour raison de santé; 

Versnick, Interparlementaire Unie / 
Union interparlementaire; 

Derycke, Langendries. buitenslands 
à I' étranger. 

Mededelingen 

Communications 

De voorzitter : Een reeks mededelin 
gen en besluiten moeten ter kennis 
gebracht worden van de Kamer. Zij 
zullen in bijlage bij de handelingen van 
deze vergadering opgenomen worden. 

Une série de communications et de 
décisions doivent être portées à la 
connaissance de la Chambre. Elles 
seront reprises en annexe des annales de 
cette séance 

Wetsvoorstellen 
Propositions de loi 

De voorzitter: Aan de orde is de 
bespreking van het : 

- wetsvoorstel van de heren Louis 
Michel, Antoine Duquesne, Didier 
Reynders en François-Xavier de 
Donnéa tot wijziging van het 
Wetboek van de Belgische nationali 
teit wat de naturalisatieprocedure 
betreft (1334/1 tot 12) 

- wetsvoorstel van de heer Hugues 
Wailliez tot wijziging van het 
Wetboek van de Belgische nationali 
teit (1010/1 en 2) 

- wetsvoorstel van de heer Claude 
Eerdekens houdende invoeging in het 
Burgerlijk Wetboek van een artikel 
17lbis betreffende de schijnhuwelij 
ken (933/1 en 2) 

- wetsvoorstel van de heren Filip De 
Man, Jean Geraerts en Joris 
Huysentruyt tot aanvulling van het 
Wetboek van de Belgische nationali 
teit met een bepaling over de 
taalkennis (927/1 en 2) 

- wetsvoorstel van de heer Jean 
Geraerts tot wijziging van het 
Wetboek van de Belgische nationali 
teit (725/1 en 2) 

- wetsvoorstel van de heer Jacques 
Vandenhaute c.s. tot bestrijding van 
de schijnhuwelijken (624/1 en 2) 

- wetsvoorstel van de heer Antoine 
Duquesne tot wijziging van het 
Wetboek van de Belgische nationali 
teit teneinde de schijnhuwelijken 
tegen te gaan (152/1 en 2) 

- wetsvoorstel van de heer Frans 
Lozie en mevrouw Martine Schüt 
tringer tot wijziging van het Wetboek 
van de Belgische nationaliteit 
(1508/1 en 2). 

L'ordre du jour appelle la discussion de 
la: 

- proposition de loi de MM. Louis 
Michel, Antoine Duquesne, Didier 
Reynders et François-Xavier de 
Donnéa modifiant le Code de la 
nationalité belge en ce qui concerne 
la procédure de naturalisation 
(1334/1 à 12) 

- proposition de loi de M. Hugues 
Wailliez modifiant le Code de la 
nationalité belge (1010/1 et 2) 

- proposition de loi de M. Claude 
Eerdekens insérant dans le Code civil 
un article 17lbis relatif aux mariages 
blancs (933/1 et 2) 

- proposition de loi de MM. Filip De 
Man, Jean Geraerts et Joris 
Huysentruyt complétant le Code de la 
nationalité belge par une disposition 
concernant la connaissance de la 
langue (927/1 et 2) 

- proposition de loi de M. Jean 
Geraerts modifiant le Code de la 
nationalité belge (725/1 et 2) 

- proposition de loi de M. Jacques 
Vandenhaute et consorts visant à 
lutter contre les mariages de 
convenance (624/1 et 2) 

- proposition de loi de M. Antoine 
Duquesne modifiant le Code de la 
nationalité belge en vue de découra 
ger la pratique des mariages de 
complaisance (152/1 et 2) 
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voorzitter 

- proposition de loi de M. Frans Lozie 
et Mme Martine Schüttringer modi 
fiant Ie Code de la nationalité belge 
( 1508/1 et 2). 

Le texte adopté par la commission sert 
de base à la discussion. (Rgt 66, 4°) 

De door de commissie aangenomen 
tekst geldt als basis voor de bespreking. 
(Rgt 66. 4°) (1334/12) 

De algemene bespreking is geopend. 

La discussion générale est ouverte. 

De heer Jo Vandeurzen, rapporteur, 
heeft het woord. 

De heer Jo Vandeurzen (CVP), 
rapporteur : Mijnheer de voorzitter, 
mijnheer de eerste minister, collega's, ik 
heb het genoegen vandaag namens de 
commissie voor de Justitie verslag uit te 
brengen van de bespreking van het 
wetsvoorstel tot wijziging van het 
Wetboek van de Belgische nationaliteit 
wat de naturalisatieprocedure betreft. 
Mijn verslag zal uitvoerig zijn en, zoals 
afgesproken met de voorzitter, zal ik 
aan het einde van dit verslag een aantal 
persoonlijke bedenkingen naar voren 
brengen. 

De bespreking van dit voorstel heeft 
heel wat tijd in beslag genomen, omdat 
de commissie verscheidene andere 
voorstellen over de nationaliteitswetge 
ving en over de problematiek van de 
schijnhuwelijken tegelijkertijd op de 
agenda plaatste. Het ging met name 
om: 

- het wetsvoorstel tot wijziging van het 
Wetboek van de Belgische nationaliteit, 
ingediend door collega Waillez; 

- het wetsvoorstel houdende invoeging 
in het Burgerlijk Wetboek van een 
artikel 171 bis betreffende de schijnhu 
welijken van collega Eerdekens; 

- het wetsvoorstel tot aanvulling van het 
Wetboek van de Belgische nationaliteit 
met een bepaling over de taalkennis van 
de collega's De Man, Gemerts en 
Huysentruyt; 

- het wetsvoorstel tot wijziging van het 
Wetboek van de Belgische nationaliteit 
van collega Geraerts: 

- het wetsvoorstel tot bestrijding van de 
schijnhuwelijken van collega Vanden 
haute; 

- het wetsvoorstel tot wijziging van het 
Wetboek van de Belgische nationaliteit 
ten einde de schijnhuwelijken tegen te 
gaan van collega Duquesne en 

- het wetsvoorstel tot wijziging van het 
Wetboek van de Belgische nationaliteit 
van L collega's Lozie en Schüttringer. 

Tevens besliste de commissie op 6 mei 
1998 om over de naturalisatieproblema 
tiek het advies van de commissie voor 
de Naturalisaties in te winnen. 

Als uitgangspunt voor de bespreking 
werd gekozen voor het wetsvoorstel tot 
wijziging van het Wetboek van de 
Belgische nationaliteit wat de naturali 
satieprocedure betreft van de collega's 
Michel, Duquesne, Reynders en de 
Donnéa. 

Op 28 september 1998 werd door de 
regering een amendement ingediend, 
dat de vervanging van de artikelen 2 en 
3 van voornoemd wetsvoorstel door vijf 
artikelen beoogt. Dit regeringsamende 
ment, waarop verscheidene ,11h1mende 
menten werden i- ""'a,end, werd 
vervolgens door de commissie als 
nieuwe basistekst genomen voor de 
voortzetting van de bespreking. 

Het wetsvoorstel dat als uitgangspunt 
voor de bespreking werd genomen, 
vindt zijn motivering in de vaststelling 
dat de bestaande procedures inzake de 
verwerving van de nationaliteit via de 
naturalisatie vrij ingewikkeld zijn. De 
indieners meenden tevens dat die 
procedures onvoldoende rekening hou 
den met elementen waaruit moet blijken 
dat de betrokkene de waarden 
onJerschrijft waarop de nationaliteit 
berust. Hun voorstel had dan ook als 
doel de naturalisatieprocedure te 
vereenvoudigen, met name door de 
afschaffing van de verplichting om het 
begrip "integratie" systematisch te 
toetsen. Iemand die al een bepaalde tijd 
in België woont en de Belgische 
nationaliteit wil verwerven geeft, 
volgens de indieners, daardoor al blijk 
van zijn integratiewil. Terzake hoeft 
geen bijkomende specifieke controle te 
worden uitgevoerd. Daarnaast stelden 
de indieners ook voor om een aantal 
procedurele termijnen te verkorten, 
meer bepaald door komaf te maken met 
het feit dat stelselmatig een beroep 
wordt gedaan op het onderzoek door het 
parket. Zij verzetten er zich niet tegen 
om inzake de toegang tot de 
nationaliteit verschillen in te bouwen, 
mits als toegangsvoorwaarde een 
minimale verblijfsduur in België zou 
worden gehandhaafd. 

De tweede doelstelling van het voorstel 
bestaat erin duidelijker aan te geven dat 
er een band is met de Belgische 
samenleving, bij voorkeur door na 
afloop van de procedure een eed af te 
leggen in de handen van de voorzitter 
van de Kamer van volksvertegenwoor 
digers, of in de handen van de persoon 
die speciaal daartoe wordt aangewezen 
door de voorzitter. De tekst van de 
eedformule is die waarin is voorzien bij 
het decreet van 20 juli 1831 betreffende 

de eed voor de instelling van de 
constitutionele vertegenwoordigende 
monarchie. Daarbij wordt in feite de 
verbintenis aangegaan om de Grondwet 
en de wetten van het Belgische volk in 
acht te nemen, met inbegrip van de 
internationale verbintenissen die België 
heeft aangegaan, inzonderheid het 
Europees Verdrag tot bescherming van 
de rechten van de mens en de 
fundamentele vrijheden, dat van 
wezenlijk belang is bij de bepaling van 
de maatschappelijke opvattingen 
waarop de Belgische nationaliteit 
berust. De indieners sloten ook andere 
formules, waarbij die band met de 
Belgische samenleving moet blijken. 
niet uit. Ik denk aan een verklaring van 
burgerschap of van erkenning van dat 
burgerschap. 

De indieners meenden dat een dergelijk 
engagement nodig is omdat bij het 
verwerven van de Belgische nationali 
teit de erkenning van de basisopvattin 
gen over de samenleving van essentieel 
belang is. Zij illustreerden dit met twee 
voorbeelden. 

Ten eerste, er moet expliciet worden 
erkend dat de Belgische staat een 
lekenstaat is. Met andere woorden, de 
staat stelt zich onafhankelijk op ten 
opzichte van godsdienstige of levensbe 
schouwelijke bewegingen. 

Ten tweede, het is van belang de 
gelijkheid van man en vrouw in acht te 
nemen. Die gelijkheid is immers een 
waarde waaruit de band met de 
Belgische en Europese samenleving 
meer en meer zou moeten blijken, ook 
al dient op dat punt ook in België nog 
vooruitgang te worden geboekt. 

Het wetsvoorstel van de heer Wailliez 
tot wijziging van het Wetboek van de 
Belgische nationaliteit beoogt enerzijds, 
de regels inzake toekenning en 
verwerving van de nationaliteit te 
hervormen en anderzijds, de naturalisa 
tievoorwaarden strenger te maken. 
Daarnaast heeft het voorstel ook tot 
doel een aantal moeilijkheden op te 
lossen, althans gedeeltelijk, die voort 
vloeien uit de problematiek van de 
dubbele nationaliteit. 

Het wetsvoorstel van de heer Vanden 
haute strekt ertoe een aantal bepalingen 
van het Burgerlijk Wetboek, enerzijds 
en het Strafwetboek, anderzijds te 
wijzigen teneinde schijnhuwelijken te 
bestrijden. Volgens de indiener zijn er 
immers heel wat aanwijzingen dat 
steeds meer vreemdelingen van buiten 
de Europese Unie een huwelijk aangaan 
dat enkel en alleen tot doel heeft om in 
België te kunnen verblijven of op korte 
termijn de Belgische nationaliteit te 
verkrijgen. 
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Jo Vandeurzen 

Het wetsvoorstel van de heer Duquesne 
tot wijziging van het Wetboek van de 
Belgische nationaliteit teneinde schijn 
huwelijken tegen te gaan poogt 
eveneens -zouls de titel aangeeft - in te 
gaan op het aandachtspunt van het 
voorstel van de heer Vandenhaute. De 
bedoeling van dit voorstel is de 
commerciële circuits te bestrijden die 
worden opgezet nm via een huwelijk de 
Belgische nationaliteit te verkrijgen. Bij 
het begin van de bespreking verklaarde 
de indiener zich een andere mening te 
hebben gevormd over de in zijn voorstel 
omschreven concrete toepassingswijze. 

Het wetsvoorstel van de heer Eerdekens 
behandelt eveneens de problematiek 
van schijnhuwelijken. Het beoogt een 
preventieve maatregel in te voeren door 
de ambtenaar van de burgerlijke stand 
de mogelijkheid te bieden een 
alarmprocedure op te starten zodra hij 
met een schijnhuwelijk wordt gecon 
fronteerd. 

Het wetsvoorstel van de heer Vanden 
haute tot wijziging van het Wetboek van 
de Belgische nationaliteit heeft de 
bedoeling te verhinderen dat buiten 
landse studenten hun studiejaren en 
verblijf in België nog kunnen laten 
gelden om het vereiste aantal jaren 
hoofdverblijf te bereiken dat noodzake 
lijk is voor het verwerven van de 
nationaliteit. 

Het wetsvoorstel van de heren De Man, 
Gemerts en Huysentruyt wenst het 
Wetboek van de Belgische nationaliteit 
aan te vullen met een bepaling over de 
taalkennis. 

Het wetsvoorstel van mevrouw Schüt 
tringer en de heer Lozie tot wijziging 
van het Wetboek van de Belgische 
nationaliteit beoogt de nationaliteitsver 
wervingsprocedure te vereenvoudigen 
door het verkrijgen van de Belgische 
nationaliteit uit te breiden tot alle 
vreemdelingen van achttien jaar die de 
toestemming hebben verkregen om zich 
in België te vestigen en er sedert ten 
minste vijf jaar verblijven. Voor 
politieke vluchtelingen en staatslozen 
wordt deze termijn teruggebracht tot 
drie jaar. Zij stellen ook voor om de 
notie "wil tot integratie" in het Wetboek 
van de Belgische nationaliteit te 
schrappen en het onderscheid tussen 
kinderen geboren in België en in het 
buitenland te schrappen. 

Wat de problematiek van de schijnhu 
welijken betreft. deelde de vertegen 
woordiger van de minister van Justitie 
bij de aanvang van de bespreking mee 
dat de regering het voornemen heeft een 
wetsontwerp in te dienen met 
betrekking tot het legaliseren van 
buitenlandse iiL-ten zoals onder andere 
vonnissen en .ikre-uittreksels. Samen 

met het erkennen van buitenlandse 
huwelijken kan dit bijdragen tot een 
oplossing voor de problematiek van de 
schijnhuwelijken. Als men zich alleen 
concentreert op de schijnhuwelijken, 
zal dat er volgens de vertegenwoordiger 
van de minister toe leiden dat men zal 
proberen via andere wegen - alle 
gesitueerd op het domein van de staat 
van de personen - de regelgeving te 
omzeilen. Het is de bedoeling om voor 
dergelijke problemen in het kader van 
de codificatie van het internationaal 
privaatrecht in zijn geheel een oplossing 
te vinden. Dit verdient de voorkeur 
boven het regelen van een deelaspect. 

Uit de veelheid van voorstellen tot 
wijziging van het Wetboek · ::,, de 
Belgische nationaliteit die niet volledig 
met elkaar verenigbaar of zelfs 
tegenstrijdig zijn, bleek dat niet alleen 
een technische aanpassing van de 
nationaliteitswetgeving nodig was maar 
dat er ook een verdere bezinning over 
de problematiek van de nationaliteits 
verwerving in haar geheel moest 
komen. Om deze reden werd het advies 
van de commissie voor de Naturalisa 
ties gevraagd. Op 12 mei behandelde zij 
dit onderwerp. De commissie voor de 
Naturalisaties bepaalde in haar advies 
dat het toekennen van de naturalisaties 
tot de bevoeadheid van de Kamer moet 
blijven behoren en dus geen beslissing 
mag worden van de rechterlijke macht. 
de uitvoerende macht of de dienst 
Vreemdelingenzaken. De Kamer moet 
in laatste instantie beslissen. 

De commissie deed een aantal 
suggesties : 

- de door de commissie voor de 
Naturalisaties gevolgde jurisprudentie 
aan de commissie voor de Justitie mee 
te delen; 

- de informatisering van de dienst 
Naturalisaties te verbeteren; 

de termijn die verloopt tussen 
enerzijds, de stemming over de 
naturalisaties in plenaire vergadering en 
anderzijds, de bekendmaking in het 
Belgisch staatsblad in te korten; 

- te vragen dat de termijn van drie 
maanden wordt nageleefd waarbinnen 
de dienst Vreemdelingenzaken advies 
moet uitbrengen; 

- het advies van de parketten te 
behouden maar te vragen dat zij de 
politieonderzoeken eenvormig maken 
zoals de onderzoeken naar de 
daadwerkelijke verblijfplaats. naar de 
integratie, de kennis van de taal. het 
contact met de Belgische bevolking. het 
onderzoek naar persoonsgebonden fei 
ten. veroordelingen. lopende gerechte 
lijke onderzoeken en mogelijke 
processen-verbaal; 

- de personeelsformatie van de dienst 
naturalisaties uit te breiden als zou 
blijken dat per commissievergadering 
een groter aantal dossiers moet worden 
behandeld. 

Uit de discussie die hierop volgde. 
bleek dat sommigen onder wie de heer 
Eerdekens, de naturalisatieprocedure 
willen versoepelen door de Kamer 
alleen nog te laten optreden in geval van 
betwisting. Volgens dit amendement 
moet de vreemdeling zijn aanvraag 
indienen bij de gemeente door voor de 
ambtenaar van de burgerlijke stand een 
nationaliteitsverklaring af te leggen. De 
naturalisatie zou automatisch verkregen 
worden als het parket en de Veiligheid 
van de Staat er zich binnen een termijn 
van twee maanden niet hebben tegen 
verzet. In geval van verzet wordt het 
dossier overgezonden aan de Kamer die 
nagaat of het gegrond is. Een dergelijke 
procedure zou de bevoegdheid van de 
Kamer handhaven maar haar tegelijk 
ontlasten van alle dossiers die geen 
problemen doen rijzen. Het amende 
ment strekte ertoe de vereiste 
verblijfstermijn te beperken tot 3 jaar. 

De heren Reynders en Duquesne gingen 
akkoord met de strekking van dit 
amendement maar wensten de huidige 
verblijfsduur van 5 jaar te handhaven. 
Zij vroegen zich eveneens af of een 
termijn van twee maanden voor verzet 
van het parket praktisch wel haalbaar is. 

De amendementen van de heer Lozie en 
mevrouw Schüttringer hadden eveneens 
tot doel de naturalisatieprocedure zo 
eenvoudig mogelijk te maken teneinde 
aan de vreemdelingen die vijf jaar 
wettig in België verblijven en toelating 
hebben er zich te vestigen. op 
eenvoudige aanvraag en via een 
eenvoudige administratieve procedure 
de mogelijkheid te bieden de Belgische 
nationaliteit te verwerven. Volaens de 
indieners van het amendement i~ het 
onderzoek naar de integraticwil een 
zeer subjectief en discriminatoir 
toegepaste procedure. Hun amendement 
strekt ertoe dit onderzoek weg te laten 
omdat de aanvraag zelf - als aan al de 
verblijfsvoorwaarden zijn voldaan - een 
voldoende bewijs is van de wil tot 
integratie. 

Uw rapporteur heeft opgemerkt dat 
deze amendementen ernstige bezwaren 
opriepen omdat erin geen gewag wordt 
gemaakt van het criterium van 
integratiewil en er bijgevolg wordt 
uitgegaan van een vermoeden van 
integratie. 

De heer Laeremans was van oordeel dat 
de naturalisatieprocedure niet versoe 
peld maar verstrengd moet worden om 
beter te kunnen nagaan of de 
integratiewil duidelijk aanwezig is. Hij 
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stelde voor de burgerschapsproef in le 
voeren. Deze proef moet beslaan uit een 
schriftelijk gedeelte in de taal van het 
rauluehicd of in een van de talen als hel 
l'en "1wectalig gebied betreft én uil een 
mondeling gedeelte dat peil! naar de 
kennis over de rechtsbeginselen en de 
grondnormen van de Belgische samen 
lcvinu en de kennis van de 
s1;1at.::,1ruc1uur. Hij diende terzake een 
aantal amendementen in. 

Het amendement van mevrouw Van de 
Casteele en de heer Borginon strekt 
ertoe een evenwicht tot stand te brengen 
lussen enerzijds, een soepel stelsel van 
nationaliteitsverwerving dat noodzake 
lijk is om het hoofd te kunnen bieden 
uan het groot aantal naturalisatieaanvra 
gen die routinematig kunnen worden 
afgehandeld en anderzijds, hel stand 
punt dat de nieuwe regeling alleen 
openstelt voor die gevallen die 
normalerwijze ook in de huidige 
regeling de nationaliteit zouden verwer 
ven. Volccns hel amendement kan in 
principe èen legaal in België wonende 
vreemdeling mils de vervulling van een 
aantal voorwaarden door middel van 
een verklaring afgelegd voor de 
ambtenaar van de burgerlijke stand van 
zijn hoofdverblijfplaats, de staat van 
Belg verkrijgen. De volgende voor 
waarden zijn vereis! : 18 jaar oud zijn, 
gedurende vijf jaar voorafgaand aan de 
verklaring zijn officiële woonplaats in 
België hebben gehad en een voldoende 
kennis hebben van de taal van het 
taalgebied waar de aanvrager woont. De 
taalkennis die in zekere zin als 
toetssteen geldt om de integratiewil te 
kunnen beoordelen mag volgens de 
indieners met alle middelen van recht 
worden bewezen. Voor vreemdelingen 
die werden veroordeeld lot een 
criminele straf geldt de voorgestelde 
regeling niet. Van de voor de ambtenaar 
van de burgerlijke stand afgelegde 
verklaring wordt een afschrift gestuurd 
naar de procureur des Konings die 
hierteuen verzet kan aantekenen. De 
belanghebbende kan tegen een gegrond 
verklaard verzet hoger beroep instellen 
bij hel hof van beroep dal zich binnen 
een termijn van drie maanden moet 
uitspreken. Bij een betwisting van de 
taalkennis kan bij de vast wervingsse 
creturis beroep worden ingesteld 
teneinde de noodzakelijke objectiviteit 
inzake dit aspect te waarborgen. 

Zoals vermeld diende de regering 
op 28 september amendement nummer 
79 in. dat ertoe strekt de artikelen 2 en 
3 van het wetsvoorstel van collega 
Michel. en anderen lot wijziging van 
het Wetboek van de Belgische 
nationaliteit inzake de naturalisatiepro 
cedure door vijf nieuwe artikelen te 
vervangl . Het uitgangspunt ervan zijn 

de punten waarover tijdens de 
bespreking van de diverse wetsvoorstel 
len en amendementen de meeste 
partijen een consensus hadden bereikt. 
Deze elementen hadden betrekking op 
enerzijds. het feil dal wanneer het 
parket een negatief advies uil brengt met 
betrekking tot de verkrijging van de 
Belgische nationaliteit ingevolge een 
nationaliteitsverklaring of nationali 
teitskeuze, de bevoegdheid om zich 
over die aanvraag uit te spreken aan de 
Kamer van volksvertegenwoordigers 
moet worden overgedragen en ander 
zijds, de noodzaak van een hetere 
stroomlijning van de huidige naturalis 
atieprocedure. 

Het regeringsamendernen; l,:·,..,ut m dat 
de in hel Wetboek \ <111 nationaliteit 
vervatte voorwaarden om de nationaii 
teit te verwerven, worden behouden. 
Wel worden de procedures geharmoni 
seerd. Aan de basis hiervan lige de 
vaststelling dat de procedures van de 
nationaliteitsverklaring en de nationali 
teitskeuze in de praktijk niet goed 
functioneren. ln principe betreft het 
gevallen waarbij de verkrijging van de 
nationaliteit evident lijkt en derhalve 
eenvoudig en snel zou moelen verlopen. 

Daarom stelt hel regeringsarnendernent 
hel volgende voor. 

Ten eerste, de huidige procedure van de 
nationaliteitsverklaring wordt behou 
den, waarbij een gebrek aan negatief 
advies of een ontstentenis van advies 
binnen de twee maand leid! tol een 
inschrijving van de verklaring door de 
ambtenaar van de burgerlijke stand. ln 
geval van negatief advies van het parket 
word! in principe - dit wil zeggen tenzij 
de belanghebbende de aanhangigrna 
king bij de rechtbank vraagt - de 
verklaring omgevormd tol een naturali 
satieaanvraag en wordt het dossier 
overgezonden aan de Kamer van 
volksvertegenwoordigers die uitspraak 
ten gronde doet. 

ln zijn advies wees de Raad van State 
op het onderscheid tussen de naturalis 
atieprocedure. welke in wezen een 
gunst betreft en de procedure van de 
nationaliteitsverklaring en nationrali 
teitskeuze welke subjectieve rechten 
betreffen. De regering paste in die zin 
haar ontwerpamendement aan zodat de 
betrokkene de mogelijkheid behoudt 
om. in geval hij niet akkoord gaat met 
de omvorming tot een naturalisatieaan 
vraag. de behandeling door de 
rechtbank te vragen. ln dit geval wordt 
de zaak voor de rechtbank van eerste 
aanleg gebracht. die uitspraak doet over 
de gegrondheid van het negatieve 
advies. Hoger beroep is mogelijk. 
Eenzelfde mogelijkheid wordt geboden 
bij de procedure van de nationaliteits- 

keuze. Indien de betrokkene opteert 
voor een gerechtelijke procedure, is 
deze keuze definitief. 

Ten tweede, de procedure voor de 
nationaliteitskeuze wordt volledig afge 
stemd op deze van de verklaring. 
Bijgevolg wordt de verklaring voor de 
nationaliteitskeuze gedaan voor de 
ambtenaar van de burgerlijke stand, mei 
een eenvoudige en snelle procedure in 
geval er geen negatief advies is van het 
parket of bij het verstrijken van de 
termijn voor advies. In het geval van 
negatief advies wordt de verklaring in 
principe omgevormd lot een naturalisa 
tieaanvraag en word! het dossier aan de 
Kamer van volksvertegenwoordigers 
overgezonden die ten gronde beslist. 

Ten derde, met hel amendement van de 
regering werden wijzigingen aange 
bracht aan de naturalisatieprocedure. 
Bij het indienen van de aanvraag wordt 
een plechtige verklaring toegevoegd die 
de integratiewil van de belanghebbende 
moet onderstrepen. 

Het verzoek tot naturalisatie wordt 
gericht. hetzij aan de ambtenaar van de 
burgerlijke stand. hetzij aan de Kamer 
van volksvertegenwoordigers. Aldus 
krijgt de ambtenaar van de burgerlijke 
stand een meer centrale rol in de drie 
procedures betreffende de verkrijging 
van de nationaliteit. Indien het verzoek 
gericht is aan de ambtenaar van de 
burgerlijke stand, stuurt deze het dossier 
van de aanvrager door naar de Kamer 
van volksvertegenwoordigers binnen 
een termijn van 15 dagen. Er is 
geopteerd voor een termijn van 
15 dagen om de belanghebbende in 
staat ce stellen zijn dossier indien nodig 
te vervolledigen. De ambtenaar van de 
burgerlijke stand moet echter in ieder 
geval het dossier en de stukken die hij te 
zijner beschikking heeft. binnen de 
15 dagen aan de Kamer doorsturen. 

De Kamer van volksvertegenwoordi 
gers oordeelt of het dossier volledig is. 
Indien nodig kan zij aan de 
belanghebbende vragen de nodige 
stukken te overhandigen. Zodra het 
dossier volledig is, vraagt <ie Kamer van 
volksvertegenwoordigers het advies van 
het parket. van de dienst Vreemdelin 
genzaken en van de dienst Veiligheid 
van de Staat. Dit is de procedure die 
vandaag de facto door de commissie 
Naturalisaties van de Kamer wordt 
gevolgd. 

De Kamer oordeelt over het verlenen 
van de naturalisatie op de wijze bepaald 
in haar reglement. 

Overeenkomstig het advies van de Raad 
van State werd in het voorgestelde 
artikel tevens artikel 24, tweede lid. 
gewijzigd. 

275 - 9856 
Chambre des Représe111a111.1· de Belgique - Kamer van volksvertegenwoordigers 1,a,1 België 
Ugi.1/a11m• ./9e Ziningsperiode - SO /99H-/999 GZ - Annales - Ha11ddi11ge11 - PLEN 27.10. /99/'i 



Jo Vandeurzen 

Artikel 7 voorziet in een wettelijke 
basis waarbij de minister van Justitie 
aan het parket richtlijnen kan geven 
betreffende de wijze en de inhoud van 
het te voeren onderzoek met het oog op 
het verlenen van de adviezen zoals 
bepaald door de wet. 

Dit regeringsamendement gaf aanlei 
ding tot een uitvoerige discussie. De 
heren Dewael, Borginon en Laeremans 
uitten kritiek op het feit dat het 
regeringsamendement deel uitmaakte 
van een politiek akkoord tussen de vier 
meerderheidspartijen en het PRL-FDF 
over de voorgestelde wijziging van de 
naturalisatieprocedure en de wijziging 
van artikel 8 van de Grondwet. 

De heer Dewael was voor het overige 
van oordeel dat de vereenvoudiging en 
de versoepeling van de naturalisatiewet 
geving niet de oplossing is voor het 
wegnemen van de spanningen tussen 
Belgen en vreemdelingen. omdat 
sommige allochtonen onvoldoende zijn 
ingeburgerd en geïntegreerd in onze 
samenleving. Hij vond dat het criterium 
integratiewil in de wet moest behouden 
blijven. Om die reden kon zijn fractie 
onmogelijk akkoord gaan met de 
voorstellen van de PRL-. FDF- en 
PS-fracties die pleiten voor een 
schrapping van dit criterium. 

Hij verheugde zich er wel over dat in 
het regeringsamendement de notie "wil 
tot integratie" werd behouden. maar 
drong erop aan deze notie in de wet te 
preciseren en de parketten niet meer te 
belasten met de opdracht om de 
integratiewil te toetsen. 

Het standpunt van zijn fractie is dat een 
kandidaat om het Belgisch staatsburger 
schap te verwerven het bewijs moet 
leveren van zijn integratiewil op basis 
van de drie volgende criteria : ten 
eerste. de kennis van een van de talen 
van ons land; ten tweede, het inzicht in 
de democratische rechten en vrijheden 
van België; ten derde, arbeidsbereid 
heid. De heer Dewael diende een 
amendement in om het voorstel van de 
regering in die zin aan te passen. 

De heer Borginon was van mening 
dat de in het regeringsamendement 
bepaalde procedure, waarbij een 
nationaliteitsverklaring of een verkla 
ring van nationaliteitskeuze automa 
tisch wordt omgevormd tot een 
naturalisatieverzoek in geval van 
negatief advies van het parket, in strijd 
is met artikel 6 van het Europees 
Verdrag voor de rechten van de mens en 
de fundamentele vrijheden. dat onder 
meer het volgende stipuleert : "Bij het 
bepalen van zijn burgerlijke rechten 
... heeft eenieder het recht op een 
eerlijke en openbare behandeling van 
zijn zaak. binnen een redelijke termijn, 

door een onafhanxelijke en onpartijdige 
rechterlijke instantie ... ". Maar de 
Kamer. aldus de heer Borginon. is niet 
onpartijdig omdat zij onder druk van de 
kiezers zich soepel of precies heel 
streng zal opstellen bij de beoordeling 
van de naturalisatieverzoeken. 

De heer Laeremans kon zich niet 
akkoord verklaren met het regeringsa 
mendement omdat hierin het begrip 
integratiewil naar zijn oordeel volledig 
werd uitgehold om tegemoet te komen 
aan de eisen van de Franstalige partijen. 
Volgens hem zou de voorgestelde 
wetswijziging een catastrofe worden 
voor de Brusselse Vlamingen indien er 
niet wordt voorzien in een gegaran 
deerde vertegenwoordiging van de 
Vlamingen in de Brusselse H<",:·...;,.œde 
lijke Raad en de Brussc.,e gemeenten. 

De heer Reynders beklemtoonde dat het 
regeringsamendement twee positieve 
elementen bevatte : 

Ten eerste, het feit dat de vermelding 
"ik verklaar Belgisch staatsburger te 
willen worden en de grondwet en de 
wetten van het Belgische volk te zullen 
naleven" op het aanvraagformulier zal 
worden aangebracht. Hierdoor brengt 
de aanvrager volgens de heer Reynders 
zijn integratiewil tot uiting. 

Ten tweede, de vereenvoudiging van de 
procedure onder meer door te voorzien 
in de mogelijkheid om het naturalisatie 
verzoek te richten tot de ambtenaar van 
de burgerlijke stand. Dat het parket, de 
dienst Vreemdelingenzaken en de dienst 
Veiligheid van de Staat advies moeten 
uitbrengen stelt zijn inziens geen enkel 
probleem. Hij betreurde evenwel dat in 
geval van positief advies, de Kamer 
toch nog over het naturalisatieverzoek 
moet oordelen op de wijze bepaald in 
haar reglement. 

De heer Beaufays had een aantal 
technische en andere vragen. onder 
meer over het objectiveren van het 
onderzoek naar de integratiewil. 

Uw rapporteur, die bij de aanvang van 
de bespreking duidelijk had gezegd dat 
zijn fractie niet akkoord kon gaan met 
het wetsvoorstel dat als basis diende 
voor de bespreking. stelde tot zijn 
tevredenheid vast dat het regeringsa 
mendement fundamenteel verschilde 
van voornoemd voorstel en dat zijn 
vraag over de controle op de 
adviesverstrekking door de parketten en 
de uniformisering van het onderzoek 
naar de integratiewil in het regeringsa 
mendement een bevredigend antwoord 
kregen. 

De heer Beaufays en uw rapporteur 
vroegen vervolgens een verduidelijking 
over de vragenlijst die bij het 

integratieonderzoek wordt gehanteerd 
en die tot dusver op een verschillende 
wijze werd gebruikt door de verschil 
lende politiediensten. De minister 
antwoordde dat een nieuw ontwerp van 
vragenlijst werd opgesteld 0p basis van 
wetenschappelijke criteria en in samen 
werking met het Centrum voor gelijke 
kansen en racismebestrijding. Over 
deze vragenlijst zal de commissie voor 
de Naturalisaties zich kunnen uitspre 
ken. De minister deelde op vraag van 
uw rapporteur mee dat het college van 
procureurs-generaal dient toe te zien op 
de naleving van de richtlijnen met het 
oog op de uniformisering van de 
houding van de parketten. 

De minister gaf ook nog verdere 
verduidelijking bij het regeringsamen 
dement. Het procedureel en logisch 
onderscheid tussen de nationaliteitsver 
klaring en nationaliteitskeuze die 
betrekking hebben op subjectieve 
rechten, enerzijds en de naturalisatie 
procedure die overeenkomt met de 
verlening van een gunst. anderzijds 
blijft in de nieuwe regeling behouden. 
Het regeringsamendement laat alleen 
bij een negatief advies de omzetting 
naar de naturalisatieprocedure toe. Dit 
impliceert dat bij een positief advies of 
bij het ontbreken van een advies de 
procedures voor de verklaring en de 
keuze gelijklopend zijn en tot een vrij 
snelle verwerving van de Belgische 
nationaliteit kunnen leiden. Zowel 
bij de nationaliteitsverklaring als de 
nationaliteitskeuze heeft de betrokkene 
het recht de zaak bij de rechtbank 
aanhangig te maken, zodat er geen 
sprake is van een uitsluiting van de 
rechterlijke macht. 

Het regeringsamendement verhoogt 
volgens de minister de transparantie. 
doordat een feitelijke regeling wordt 
geofficialiseerd en het procedureverloop 
duidelijk wordt vastgelegd. De in de 
huidige naturalisatieprocedure opgeno 
men mogelijkheid voor de Kamer 
advies te vragen aan het parket. de 
dienst Veiligheid van de Staat en de 
dienst Vreemdelingenzaken wordt ver 
vangen door de verplichting de drie 
voornoemde diensten te consulteren. 
Het advies heeft betrekking op het al of 
niet aanwezig zijn van zwaarwichtige 
feiten en de integratiewil. De minister 
verduidelijkte dat het toetsen van de 
integratiewil door het parket, de dienst 
Vreemdelingenzaken en de dienst 
Veiligheid van de Staat bij de 
naturalisatie en de nationaliteitskeuze 
blijft bestaan. De bepaling luidens 
dewelke de Kamer van volksvertegen 
woordigers oordeelt over het verlenen 
van de naturalisatie op de wijze bepaald 
in haar reglement, steunt op artikel 9 
van de Grondwet. Op de vraag of dit 
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niet tol een te zware procedure kan 
leiden, moet worden geantwoord dat het 
de bedoeling is de huidige procedure en 
de geldende praktijk voor de commissie 
V\)Or de naturalisaties voort te zetten. 
De bevoegdheid van de plenaire 
vergadering zich uit te spreken. zowel 
bij positieve als bij negatieve adviezen, 
blijft ongewijzigd. Na deze belangrijke 
toelichting door de minister werden 
door een aantal leden nieuwe amende 
menten ingediend, die meestal en in 
weliswaar licht gewijzigde vorm. een 
herneming waren van vroegere amende 
menten. zodat daarvoor naar het verslag 
kan worden verwezen. Op 7 oktober 
1998 nam de commissie voor de 
Justitie het voorstel 1344/1. zoals 
geamendeerd aan met 11 stemmen 
tegen I bij 3 onthoudingen. Tot daar het 
verslag van de werkzaamheden van de 
commissie voor de Justitie inzake deze 
materie. 

Ik wil nog wel enkele persoonlijke 
bedenkingen geven. In de commissie 
voor de Justitie heb ik bij herhaling 
gewezen op de praktijk van elke dag in 
de commissie voor de Naturalisaties. 
Heel wat collega's kennen blijkbaar de 
gang van zaken niet. zoals die in de 
commissie voor de Naturalisaties de 
laatste jaren onafgebroken en in grote 
consensus tussen de meeste partijen in 
dit halfrond is geweest. Door de 
commissie werden alleen die aanvragen 
behandeld waarvoor er een negatief 
advies was van een van de organise 
rende instanties. De gangbare praktijk 
vindt zijn weerslag in het verslag van de 
commissie voor de Naturalisaties. Deze 
afspraak gaat al verschillende legislatu 
ren mee in dit Huis. Alle aanvragen die 
op dit moment de commissie bereiken 
en die gunstig werden geadviseerd door 
de instanties aan wie de Kamer advies 
vraagt. worden door betreffende 
commissie niet meer individueel 
behandeld. maar worden aan de 
plenaire vergadering voorgelegd. Dat is 
de situatie op dit ogenblik. Ik moet dan 
ook zeggen dat het mij soms verbaast te 
lezen dat dit een nieuwe versnelling van 
de procedure zou zijn, terwijl het gaat 
om een procedure die steeds werd 
toegepast en waarin geen wijziging kan 
optreden. 

Er is nog een misverstand dat hier en 
daar opduikt. Ik heb steeds beklem 
toond dat naturalisatie op zich een gunst 
is. Wij kunnen geen systeem hebben 
waarbij men een beroep doet op de 
naturalisatieprocedure en waarbij men 
een subjectief recht zou krijgen. Wil 
men een recht creëren, dan moet men 
kiezen voor de nationaliteitsverklaring 
of nationaliteitskeuze als procedure. 
Naturalisatie is een voorrecht van de 
Karr -- en is in de Grondwet 

ingeschreven. Zelfs al zijn alle adviezen 
unaniem positief, dan nog kan het niet 
dat men ambtshalve of automatisch via 
naturalisatie de Belgische nationaliteit 
kan verwerven. Juridisch is dit niet 
correct. Het moet verlopen via de 
plenaire vergadering van de Kamer. Dit 
is voldoende uit het debat gebleken. 

Er is heel wat discussie geweest over de 
vragenlijst. Ik stel vast dat wat daarover 
wordt verteld niet steeds de nuances van 
de realiteit bevat. D~ vragenlijst is een 
instrument dat in de voorbije periodes 
werd en wordt gehanteerd door de 
politiediensten en dit op verzoek van 
het parket. Op die manier is het 
parlement in staat zich een beeld te 
vormen van de aa-ivraocr van de 
naturalisatie. Deze v· .6enlijst werd op 
verzoek van de commissie herhaaldelijk 
gewijzigd. Via het amendement van de 
regering wordt een juridische basis 
gecreëerd voor de uniformiteit en het 
verplichte gebruik van die vragenlijst. 
Onze fractie is reeds geruime tijd 
vragende partij van een kwalitatieve 
verbetering van de ondervraging. Een 
aantal verhalen doen de ronde. die toch 
de nodige bedenkingen oproepen. We 
beschikken momenteel over een 
juridisch instrument om de procedure 
kwalitatief te verbeteren. Bovendien 
werd een basis gecreëerd die ons toelaat 
ons te richten tot de politiemensen op 
het terrein. De vragenlijst wordt 
trouwens geüniformeerd. zodat over 
heel het land eenzelfde manier van 
registratie en onderzoek plaatsvindt. De 
Kamer kan voor iedereen op dezelfde 
manier oordelen. Bovendien kan de 
aanvrager erop rekenen dat de 
procedure transparant en uniform 
verloopt. 

Het college van procureurs-generaal 
wordt belast met het toezicht op de 
manier van enquêteren. ln onze 
wetgeving staat vermeld dat men wordt 
geacht een gunstig advies te hebben 
uitgebracht indien de adviserende 
instantie niet reageert binnen de termijn 
zoals die in de wet wordt bepaald. Onze 
fractie heeft erop aangedrongen dat het 
college van procureurs-generaal. 
nieuwe stijl. toeziet op het feit dat de 
parketten daadwerkelijk controles uit 
voeren en er zich niet toe beperken de 
termijnen te laten verstrijken, waarbij 
wij de indruk krijgen dat er een gunstig 
advies werd uitgebracht. De nieuwe rol 
van interne kwaliteitsbewakers van het 
openbaar rmrnstene die aan de 
procureurs-generaal werd toegekend, is 
volgens ons een pluspunt. 

De grondvoorwaarden voor onze 
nationaliteitsverwerving blijven behou 
den. Het concept van de integratie blijft 
in onze wetgeving opgenomen. Even 
eens de logica in het systeem wordt 

gehandhaafd. Degenen waarvan men 
kan vermoeden dat hun integratie al een 
feit is omdat zij zich in bepaalde 
omstandigheden bevinden, kunnen de 
Belgische nationaliteit gemakkelijker 
verwerven. Die mensen moet men 
trouwens stimuleren om hun subjec 
tieve rechten uit te oefenen dan wel zich 
te richten tot de Kamer. 

Al deze elementen hebben onze fractie 
ertoe gebracht om het amendement van 
de regering te steunen. 

Le président : La parole est à 
M. Antoine Duquesne. 

M. Antoine Duquesne (PRL-FDF): 
Monsieur le président. monsieur le 
premier ministre, chers collègues. après 
l'excellent rapport de notre collègue. 
M. Vandeurzen, je peux me permettre 
d'être bref et d'indiquer les principales 
raisons pour lesquelles nous voterons 
cette proposition, cosignée par 
MM. Michel. Reynders. de Dunnéa et 
moi-même. 

Certes. elle a été amendée et ne répond 
sans doute pas parfaitement à toutes nos 
préoccupations, mais elle constitue 
incontestablement un progrès important 
en la matière. 

On a beaucoup parlé d'un éventuel 
accord politique avec le premier 
ministre et de la stratégie que nous 
aurions développée. En réalité, si 
stratégie il y a eu, elle fut très simple. 

Pour ce qui est du droit de vote dans le 
cadre de l'Union européenne. nous 
étions dès le début prêts à apporter nos 
voix pour atteindre la majorité des deux 
tiers indispensable pour consacrer dans 
notre ordre juridique interne ce qui. non 
seulement. constituait un engagement 
juridique sur le plan international muis 
nous paraissait, comme pour tous ceux 
qui sont attachés à la construction 
européenne, un élément nécessaire et 
indispensable. pour permettre de 
développer l'esprit de la citoyenneté 
européenne. 

Nous avançons au niveau de la 
construction politique et nous espérons 
qu'elle débouchera sur une véritable 
communauté de vie. une véritable 
communauté politique qui. elle-même. 
débouchera sur une nationalité euro 
péenne. 

Nous avons indiqué que nous étions 
ouverts à la discussion pour aller plus 
avant en matière de droit de vote des 
étrangers hors Union européenne. Nous 
avons attiré l'attention sur la situation 
de nos concitoyens se trouvant à 
1 · étranger et ne pouvant, dans de bonnes 
conditions, voter pour les élections 
législatives en Belgique et nous avons 
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Antoine Duquesne 

ajouté que pour nous, le meilleur moyen 
de réaliser l'intégration était de faciliter 
l'acquisition de la nationalité belge. 

Tout ce qui précède a été contlrmé par 
M. Michel, notamment au premier 
ministre et nous avons été heureux de 
constater l'existence de nombreuses 
convergences tant pour respecter nos 
engagements sur le plan européen, que 
pour trouver à ternie une solution pour 
les étrangers hors Communauté, pour 
donner le droit de vote aux Belges se 
trouvant à l'étranger et pour améliorer 
la situation en matière de naturalisation. 

Le président : La parole est à Mme 
Martine Schüttringer. 

Mme Martine Schüttringer (ECOLO 
AGALEV J: Monsieur le président, 
monsieur Duquesne, vous dites que des 
changements importants sont interve 
nus. La lecture de la proposition du 
groupe PRL-FDF démontre qu'au 
départ, vous aviez demandé de 
supprimer les nombreuses mesures 
vexatoires reprises dans la procédure de 
naturalisation et que disparaisse cette 
notion de bonne volonté d'intégration, 
considérée par d'aucuns comme très 
subjective. 

Or, votre proposition telle qu'amendée 
est très éloignée de la proposition 
initiale et ne précise rien au niveau des 
avancées, qui scion vous sont 
importantes. 

J'aimerais donc que vous m'expliquiez 
en quoi résident ces avancées 
importantes, alors que quasiment 
aucune modification n'a été apportée. 
surtout pas au niveau de la suppression 
des mesures vexatoires et de la notion 
subjective de bonne intégration. 

M. Antoine Duquesne (PRL-FDF) : 
J'allais y venir, madame. Mais à cette 
fin, je vais modifier quelque peu l'ordre 
logique de mon intervention. 

A l'occasion de tous les travaux 
parlementaires. j'ai entendu formuler 
des critiques quant à l'attitude parfois 
vexatoire que pouvaient adopter 
certains agents chargés d'appliquer la 
loi dans l'état actuel. 

En effet. pour faire référence au fameux 
questionnaire annexé au rapport de !a 
commission de la Justice, ce n'est pas 
parce qu'un étranger ne regarde pas la 
télévision - même des Belges ne la 
regardent pas, soit parce qu • ils ne 
l'aiment pas soit parce que les 
programmes ne sont pas suffisamment 
attrayants -; ce n'est pas du fait que le 
couscous constitue son habitude 
alimentaire - j'apprécie beaucoup ce 
mets, tout comme beaucoup de mes 
amis belges de souche -; ce n'est pas 

parce qu'il commet des fautes en 
parlant le français ou le néerlandais - je 
commets énormément d'erreurs en 
néerlandais et. comme beaucoup de mes 
compatriotes francophones. j · en com 
mets également en français -; ce n'est 
pas parce qu'il est sans travail - je 
connais malheureusement bien des 
Belges actuellement sans emploi -; ce 
n'est pas pour toutes ces raisons qu'un 
étranger deviendrait un mauvais Belge. 

J'ai entendu exprimer, de manière quasi 
unanime - mis à part une formation 
politique que nous ne parviendrons 
jamais à convaincre sur cc plan, le 
Vlaams Blok - j'ai entendu, en 
commission, exprimer la volonté de 
mettre fin à ces attitudes réellement 
vexatoires. inutiles et ni np:•;;,dtant 
d'aucune manière de me· ~,er la volonté 
d'intégration. 

En ce qui concerne la naturalisation. le 
rapporteur a rappelé qu'il s'agit d'une 
faveur accordée à ceux qui y sont 
candidats. Nous sommes bien placés ici. 
puisque c'est la volonté que nous avons 
exprimée de façon quasi unanime. pour 
nous assurer qu'en commission des 
Naturalisations d'abord et en séance 
plénière ensuite. nous veillions à mettre 
fin à ces pratiques inadmissibles. 

Pour le surplus. en ce qui concerne la 
demande d'acquisition de la nationalité 
ou la déclaration d'option, nous 
maintenons le principe de la mesure 
d'une volonté d'intégration. 

Madame. je crois que vous avez été 
présente à tous les débats en 
commission. Vous avez donc pu 
entendre ce que signifie cette volonté 
d'intégration : notamment. de vérifier 
que des attitudes ne recèlent pas un 
refus obstiné de la société dans laquelle 
nous vivons, un rejet de cette société. 
Nous bénéficions en effet d'un régime 
démocratique où, par exemple. nous 
voulons que l'homme et la femme 
soient parfaitement égaux; je suppose 
que vous partagez ce souci. Nous 
tenons à nous assurer que les 
demandeurs de la nationalité belge 
n'agissent pas pour des raisons 
obscures, mais avec la volonté de 
partager ce qui fait notre démocratie et 
d'en accepter les grands principes 
fondateurs. 

Trouvez-vous cela anormal. comme de 
vérifier qu'il n'y a pas de menace pour 
la sécurité publique. qu'il n'y a pas 
d'empêchement résultant de faits 
personnels graves '? C'est vrai que notre 
volonté d'accueil ne va pas jusqu'à 
accepter sur notre territoire non 
seulement des gens qui risqueraient de 
se livrer à des actes <le terrorisme ou 
encore des personnes qui représente 
raient un véritable danger parce 

qu'étant des délinquants graves qui. par 
exemple. voudraient se livrer chez nous 
au trafic et à la vente de stupéfiants. 
J'imagine que ce n'est pas ce que vous 
souhaitez. Est-il donc anormal qu'une 
démocratie prenne ces garanties 
minimales'? 

Voilà ce que sont les précautions du 
point de vue de la sécurité publique et la 
mesure de la volonté d'intégration. 
Nous essayons de concilier une certaine 
forme d'idéal dans l'accueil et un 
minimum de réalisme. 

Nous vivons dans une société de plus en 
plus mobile. Cela s'avère d'autant plus 
vrai au niveau européen. Les déplace 
ments des ressortissants de la 
Communauté européenne seront, en 
effet. de plus en plus nombreux et 
parfois définitifs. 

De plus, depuis 1974 ou 1976. il n'y a 
plus d'immigration dans notre pays. En 
effet, ce n'est pas parce que nous 
sommes une terre d'accueil que nous 
pouvons ouvrir nos frontières à tous 
ceux qui estiment que nous vivons dans 
un pays de cocagne. Nous ne pouvons 
pas, à nous seuls, faire face à toutes les 
misères du monde. 

Selon nous. nous devons accueillir tous 
ceux qui connaissent de réelles 
difficultés, qu'elles soient politiques ou 
humanitaires. Nous voulons donc 
faciliter l'accès à la nationalité à tous 
ceux qui se trouvent sur notre territoire 
pour ces raisons. 

Nous devons aussi faire preuve de 
réalisme. Nous ne devons pas, au nom 
de grands principes et sentiments. en 
arriver à une situation que nous ne 
pourrions pas assumer. Nous voulons 
nous montrer accueillants et favoriser 
l'accueil et l'intégration dans les 
meilleures conditions tout en prenant un 
minimum de précautions. 

M. Antoine Duquesne (PRL-FDF) : 
Monsieur le président, j'ai dit que mon 
intervention ne durerait pas plus de dix 
minutes. Mais vous comprendrez que si 
Mme Schüttringer intervient encore, ce 
temps sera quelque peu dépassé. 

Mme Martine Schüttrlnger (ECOLO 
AGALEV) : Monsieur le président, je 
tiens à dire à M. Duquesne que 
j'assume mon entière responsabilité en 
la matière. 

Monsieur Duquesne, quand vous parlez 
d'intégration. vous oubliez de dire qu'il 
n'y a aucun changement en matière de 
jurisprudence de la Chambre puisque 
les notions subjectives d'intégration 
restent de rigueur. 

La difficulté réside dans Ic fait que les 
demandeurs de naturalisation ne sont 
pas égaux face à la procédure et sont 
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Martine Srhüttringer 

tributaires des personnes qui analyse 
ront leur dossier. Je veux bien croire 
M. Vandeurzen lorsqu'il dit que chacun 
essaiera d'examiner les dossiers de la 
manière la plus juste possible. Mais il 
faut savoir que chacun examinera les 
dossiers avec ses notions et son vécu. li 
n'existe pas de critère objectif. li s'agit 
purement et simplement d'analyse 
subjective. Les demandeurs ne sont 
donc pas égaux face à la procédure. 
Rien n'a changé en la matière. 

Je suis d'accord avec vous pour dire que 
nos frontières ne doivent pas être 
ouvertes. qu'un minimum de précau 
tiuns doivent être prises mais je répète 
que tous les demandeurs ont droit à se 
trouver sur un pied d'égalité en matière 
de procédure. 

M. Antoine Duquesne <PRL-FDF): 
Madame. ce sont les parlementaires qui 
apprécieront. Nous sommes les repré 
sentants du peuple. 
Comme je l'ai dit tout à l'heure. la 
naturalisation est une faveur. Personnel 
lement. je suis heureux de l'accorder à 
tous ceux qui veulent vraiment faire 
partie de notre communauté. Mais je 
suis également capable de faire preuve 
de beaucoup d'énergie pour lutter 
contre tous ceux qui ne veulent pas 
s'intégrer dans notre société. qui 
veulent la changer et en saper les 
fondements. C'est en cela que réside la 
restriction que nous voulons apporter. 
Plutôt que de prévoir un critère objectif, 
comme on a tenté de le faire par le passé 
en prévoyant des questionnaires 
hyperdétaillés, nous proposons de 
grandes orientations. que je vous ai 
rappelées et qui font l'objet d'un très 
large consensus, de manière à pouvoir 
apprécier une très grande diversité de 
situations. li n'y a pas, comme vous 
semblez le prétendre. de règle objective 
en la matière. S'il suffisait d'introduire 
une carte perforée dans un ordinateur. 
les choses seraient simples. Il nous 
appartient, à nous parlementaires. de 
nous montrer conséquents avec nous 
mêmes et de faire référence aux 
principes que nous avons proclamés 
lorsque nous devons apprécier des 
situations individuelles. 
En ce qui me concerne, madame, j'ai 
une plus grand confiance que vous dans 
la conscience des représentants du 
peuple tout en admettant que leurs 
sensibilités puissent être différentes. Il 
est parfaitement admissible que I' on 
puisse se montrer plus ou moins inquiet 
suivant ses expériences personnelles ou 
selon que l'on habite en zone rurale ou 
urbaine. 
C'est le consensus raisonnable auquel 
nous devons aboutir ici, au niveau du 
parlern, .. Dans ces conditions, tout en 

leur permettant l'accès à la nationalité, 
on va aussi leur permettre de s'intégrer 
véritablement. sans difficultés et sans 
problèmes, dans notre société. Ce 
faisant. on va également résoudre toute 
une série de problèmes, notamment 
celui du droit de vote qui n'est qu'un 
des attributs de la citoyenneté. Or, nous 
voulons des citoyens à part entière. 
Ceux qui auront acquis la nationalité 
pourront non seulement voter, mais ils 
pourront également se porter candidats 
ou exercer des emplois publics. Ils 
seront des citoyens à part entière. Mais 
tous ces droits étant liés à un certain 
nombre d'obligations dans le chef des 
citoyens, on aura préalablement vérifié 
qu'ils sont prêts à assumer ~Ptte part 
d'obligations. Nous o•-- ~.,ms quelques 
précautions : le régime est différent 
selon qu'il s'agisse de naturalisation, de 
déclaration d'acquisition de la nationa 
lité ou d'option. De toute façon, dans ie 
cas de l'acquisition de la nationalité et 
de l'option. il faut avoir vécu en 
Belgique un minimum de temps. Il faut 
aussi s'engager à respecter la Constitu 
tion et les lois du peuple belge. A la 
lumière de ce que je viens de vous dire 
il y a un instant, cela constitue un 
minimum. Il faut en effet s'assurer qu'il 
n'existe pas de contre-indication grave. 
Je vous ai aussi donné des exemples à 
ce sujet. 

Ce qui se passe aujourd'hui est très 
important. Si nous réussissons à mettre 
en place, de manière très largement 
consensuelle, l'ensemble du dispositif, 
à savoir la modification de l'article 
constitutionnel, le règlement du droit de 
vote. l'acquisition de la nationalité, 
nous parviendrons à régler un des 
problèmes les plus sensibles au niveau 
de l'Europe occidentale. En effet, les 
soubresauts que connaissent un certain 
nombre de pays voisins. notamment la 
France, et pour lesquels on ne parvient 
pas à trouver de solution équilibrée, 
montrent que cela ouvre la voie à 
l'extrémisme. 

Ce qui se passe aujourd'hui est donc 
essentiel et nous trouvons malheureux, 
pour ne pas dire déplorable, que 
certains veuillent, à cette occasion. 
introduire une dimension communau 
taire dans le débat. Prendre le risque de 
ne pas parvenir, monsieur Laeremans, 
en douceur, à régler le problème de 
l'immigration, pour des motifs préten 
dument d'intérêt communautaire, cela 
est déplorable. Nous n'avons aucune 
arrière-pensée en la matière. Il est d'une 
mesquinerie incroyable de se dire, par 
rapport à l'importance du problème, 
que certains pourraient gagner ou 
perdre une voix. Ce problème risque de 
devenir de plus en plus important à 
cause de l'augmentation de la mobilité 

dont j'ai parlé en début d'intervention. 
Il est vrai qu'aujourd'hui, en votant 
cette proposition, nous sommes tout à 
fait convaincus que nous allons enlever 
le pain de la bouche à tous ceux qui 
vivent de l'inquiétude de l'opinion face 
à tout ce qui est différent, tout ce qui est 
étranger. 

Lorsque nous aurons réalisé, grâce à ce 
dispositif, les conditions de l'intégra 
tion. nous serons, les uns et les autres. 
beaucoup plus dégagés pour pouvoir 
dénoncer, sans complexes. ceux qui 
veulent venir chez nous. non pas pour 
s'intégrer à notre société, mais dans 
l'espoir de pouvoir en saper ou en 
compromettre les bases. 

La proposition déposée facilite l'acqui 
sition de la nationalité puisqu'il suffira 
désormais de remplir une simple 
déclaration devant 1 · officier de I 'état 
civil. En outre. il reviendra au procureur 
du Roi de démontrer que les conditions 
nécessaires à I' acquisition de la 
nationalité ne sont pas réunies. 
L'intéressé aura également le choix 
d'introduire un recours soit devant le 
tribunal, soit devant le parlement. Enfin, 
la proposition réduit considérablement 
les formalités à remplir. Elle permettra 
donc aux étrangers qui séjournent 
depuis longtemps sur notre territoire et 
qui sont parfaitement intégrés à la 
population de devenir des citoyens à 
part entière. 

Dès lors, c'est avec conviction que nous 
voterons cette proposition de loi. Nous 
voterons la modification de l'article 8. 
comme nous avons voté le droit de vote 
des Belges à l'étranger. De même, nous 
examinerons avec attention le problème 
du droit de vote des non-Européens au 
niveau communal. 

- Voorzitter: de heu Henry. onder 
voorzitter 

De voorzitter : De heer Bart Laere 
mans heeft het woord. 

De heer Bart Laeremans (VL.BLOK) : 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
eerste minister, collega's, de reeks 
wetsvoorstellen die vandaag worden 
besproken hebben een bijzonder 
eigenaardige geschiedenis achter de 
rug. Het eerste wetsvoorstel kwam tot 
stand onder druk van een bepaalde 
partij. de PRL, die in enkele maanden 
tijd een totale metamorfose heeft 
ondergaan. 

Waar die partij tot voor kort voorstander 
was van een strikt onderscheid tussen 
autochtonen en niet-autochtonen, waar 
die partij, de PRL-FDF en vooral de 
PRL, tot voor kort nog pleitte, via het 
wetsvoorstel-Simonet, voor een bege 
leide terugkeer van niet-Europeanen 
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Bart Laeremans 

naar hun land van herkomst. waar die 
partij zich tot voor kort nog opwierp als 
de heraut. de laatste verdediger van de 
Belgische nationaliteit. waar die partij 
tot voor kort een strikt onderscheid 
maakte - ik herinner mij nog de 
interpellaties van onder meer de heer 
Clerfayt en anderen van de PRL - tussen 
Europeanen en niet-Europeanen en 
onder geen enkel beding wou weten 
- terecht overigens - van een uitbreiding 
van het gemeentelijk stemrecht naar de 
niet-Europeanen. heeft die partij in 
enkele maanden tijd een onvoorstelbare 
koerswending genomen. Vandaag aan 
bidt zij het tegenovergestelde van wat 
,ij nauwelijks een jaar geleden nog 
verafschuwde. Vandaag vervloekt zij 
wat zij nauwelijks een jaar geleden nog 
, erheerlij k te. 
Collega's. wat kan daarvan toch de 
oorzaak zijn ·1 Hoe kan een partij zo 
haar eigen verleden verloochenen ? Wat 
is de reden waarom deze partij zich 
veroorlooft een belangrijk deel van haar 
achterban - want het ongenoegen is 
inderdaad groot - radicaal af te stoten '! 

Het antwoord is overduidelijk. Er staat 
iets veel grootser tegenover. De PRL 
heeft ingezien dat die vele tienduizen 
den niet-Europeanen in Brussel bijzon 
der bruikbaar zijn voor het francofone 
offensief dat zij samen met het FDF 
heeft gelanceerd en dat erop gericht is 
de Vlamingen uit hun eigen hoofdstad 
zo snel mogelijk buiten te werken. 

Le président : La parole est à 
M. Antoine Duquesne. 

M. Antoine Duquesne (PRL-FDF): 
Rassurez-vous. monsieur le président. 
après cette interruption. je n'intervien 
drai plus. Je connais M. Laeremans et 
son parti et je m'enorgueillis de ne 
jamais être d'accord avec les thèses 
·qu'il défend. 

Qu'il s'occupe donc du Vlaams Blok, et 
non du PRL. Monsieur Laeremans, 
nous n'avons pas tourné casaque. Les 
libéraux ont toujours été des humanis 
tes. Ils ont toujours pratiqué une 
politique d'accueil envers ceux qui 
connaissent des difficultés dans leur 
pays d'origine. Ils ont toujours pratiqué 
la tolérance. Ils ont toujours eu un 
discours qui était le contraire de la haine 
et de l'appel à l'opposition entre les 
hommes. 

Et je serai vraiment très fier, au moment 
du vote. de ne pas me trouver en votre 
compagnie, monsieur Laeremans, dans 
un refus d'une politique qui permet à 
ceux qui se trouvent sur notre territoire 
et qui le veulent, aux conditions que 
nous arrêtons démocratiquement au 
parlement.. s'intégrer à notre société. 

Je ne vous interromprai plus dorénavant 
parce que je sais ce que vous allez 
répéter comme une litanie - faisant de la 
politique politicienne-. avec l'espoir de 
créer dans l'opinion une inquiétude. 
alors qu'aujourd'hui. notre devoir est 
d'essayer d'apaiser et de trouver des 
solutions à ce problème difficile. 

Le président : La parole est à Mme 
Marguerite Bastien. 

Mme Marguerite Bastien (indép.): 
Monsieur le président, je voudrais 
également dire un mot en français. Je 
tiens à dire fermement que, contraire 
ment à ce que dit M. Duquesne, en 
1991. le PRL était entièrement d'accord 
avec les idées que je déf'r•~::ls 
aujourd'hui. M. Duquesne? .gné de sa 
main des textes que j'ai écrits 
entièrement moi-même sur cc sujet. Je 
peux le démontrer. 

De heer Bart Laeremans (VL.BLOK): 
Mevrouw Bastien. ik dank u voor die 
verhelderende toelichting die een 
bevestiging is van de realiteit. 

Mijnheer Duquesne, u kunt die 
ommezwaai niet ontkennen. Twee jaar 
geleden. toen de regering nog geen 
enkel initiatief had genomen. heb ik de 
heer Clerfayt nog horen pleiten voor het 
Eurosternrecht. Daarbij verzette hij zich 
met hand en tand tegen stemrecht voor 
niet-Europeanen. Vandaag zeggen de 
PRL-FDF, om tactische redenen. 
precies het tegenovergestelde. 

Hetzelfde is gebeurd in de commissie 
voor de Herziening van de Grondwet 
waar u niet aanwezig was. Vorig jaar 
zette de PRL zich nog met hand en tand 
af tegen het stemrecht voor niet 
Europeanen en maakte zij een duidelijk 
onderscheid tussen de twee categorieën. 
ln nog geen jaar tijd heeft deze partij 
dus een enorme bocht gemaakt. 

Er is ook het objectief feit van 
Watermaal-Bosvoorde, mijnheer 
Duquesne. Het is niet iemand van onze 
partij en evenmin van de PS. maar 
iemand van de PRL. mevrouw Vincent, 
die omwille van het rabiaat francofoon 
extremisme van de PRL. onder invloed 
van het FDF, de PRL vaarwel heeft 
gezegd en naar een Vlaamse partij is 
overgegaan. Dat zijn objectieve feiten 
waaraan ik ni.ts kan doen. li zegt dat 
het Vlaams Blok zich met zijn eigen 
zaken en niet met de PRL moet 
bemoeien. Welnu, als ons vanuit 
Wallonië en vanuit de PRL-FDF wetten 
worden opgedrongen die niet door een 
Vlaamse meerderheid worden gesteund, 
dan moeten wij ageren. moeten wij 
tegen die PRL ingaan, moeten wij tegen 
alle Vlaamse collaborateurs die zich op 
sleeptouw laten nemen. door de 
PRL-FDF, ingaan. 

Collega's, ik vervolg mijn uiteenzetting, 
Het antwoord op de vraag naar die 
ommezwaai is duidelijk. Er stond iets 
veel grootser tegenover. De PRL heeft 
ingezien dat de niet-Europeanen in 
Brussel bruikbaar zijn voor hun 
offensief. 

Iedereen die met Brussel vertrouwd is, 
weet intussen immers wat er aan de 
hand is. Zowel de Europeanen als de 
niet-Europeanen kiezen voor al hun 
activiteiten steevast voor de Franse 
taalrol. 99% - een objectief cijfer dat ik 
door de diensten van de Kamer heb 
laten berekenen - van de naturalisatie 
dossiers in Brussel is Franstalig. Het is 
dus zonneklaar welk kamp er bij de 
volgende verkiezingen door de tiendui 
zenden nieuwe Belgen zal worden 
gekozen en voor welk kamp er zeker 
niet zal worden gekozen. De Franstalige 
partijen hebben in Brussel bovendien de 
luxe een belangrijk deel van hun 
plaatsen te kunnen afstaan aan 
buitenlanders. De Vlamingen hebben 
die luxe niet. Iedere illusie dat zij een 
noemenswaardig deel stemmen van 
buitenlanders zullen kunnen binnenrij 
ven. kan worden opgeborgen. 

De PRL is onder invloed van het FDF 
mee op de kar gesprongen. Zij heeft al 
haar principes overboord gegooid en 
maakte in enkele maanden tijd een 
bocht van 180 graden. ln de Brusselse 
Gewestraad werd eind vorig jaar een 
Noord-Afrikaan weggeplukt bij Ecolo 
en er werd onopvallend een kort 
wetsvoorstel ingediend door collega 
Reynders om de integratiewil als 
criterium voor nationaliteitsverwerving 
te schrappen. 

Tot zolang bleef het allemaal vrij 
symbolisch. Dé omwenteling kwam er 
pas in de commissie voor de Herziening 
van de Grondwet in maart, tijdens de 
bespreking van artikel 8 inzake het 
Eurostemrecht. Tot ieders verrassing 
bleek de PRL plots voorstander van 
algemeen vreemdelingenstemrecht. Dit 
werd gecamoufleerd door een bepaling 
die het afleggen van een soort van 
verklaring van loyauteit oplegt aan 
degenen die willen gaan stemmen; een 
doekje voor het bloeden. Het was pas 
toen de PRL geen genoegdoening kreeg 
in de commissie voor de Herziening van 
de Grondwet, toen het duidelijk werd 
dat er geen algemeen vreemdelingen 
stemrecht zou komen, dat zij de 
versoepeling van de nationaliteit 
bovenaan de agenda van de commissie 
voor de Justitie wist te plaatsen. Dat 
was in de huidige omstandigheden niet 
echt moeilijk. Nog geen twee maanden 
later lag deze problematiek ter 

275 - 9861 

Chambre des Représentants de Belgique - Kamer vtlll votksvertegenwoordigers 1·a11 België 
l.égislutur« 49" Zittingsperiode - SO l99X-l999 GZ <Annales - Handelingen - PLEN 27.10.1998 



Bart Laeremans 

bespreking. ln afwachting werden de 
werkzaamheden van de commissie voor 
de Herziening van de Grondwet. die het 
Eurosternrecht behandelde, opgeschort. 

De kwestie van de nationaliteitswetge 
ving was du:; van meet af aan gekoppeld 
aan de bespreking van artikel 8 van de 
Grondwet inzake het Eurostemrecht. 
Alleen heeft het maanden geduurd 
vooraleer sommige Vlaamse partijen tot 
dat besef kwamen en de achterliggende 
strategie doorzagen. Die strategie was 
nochtans overduidelijk. Tijdens de 
tweede commissievergadering van de 
commissie voor de Justitie werd het 
oorspronkelijke voorstel-Reynders 
begraven onder twee amendementen : 
een van de PS en een van de PRL. Ze 
beogen beide de hervorming van de 
volledige nationaliteitswetgeving. Won 
derwel. heel toevallig, op een punt na, 
zijn deze amendementen volkomen 
identiek. Het zijn beide kopies van het 
wetsvoorstel van de PS'er Lallemand in 
de Senaat. 

Er was dus onmiskenbaar druk overleg 
gepleegd achter de schermen. Het is 
bekend dat de Franstalige partijen dat 
geregeld doen: zij werken hard aan een 
gemeenschappelijke strategie. Dit was 
een van de eerst bekende resultaten 
hiervan : een extreem laxistische 
nationaliteitswetgeving - Ecolo kon het 
onmogelijk nog radicaler hebben 
geformuleerd - waardoor het aantal 
francofone kiezers in korte tijd massaal 
kan worden uitgebreid. Het was dan 
ook niet verwonderlijk dat dit voorstel 
einde mei unisono en vurig door alle 
francofone partijen werd verdedigd. 

Dil was het antwoord van het 
Franstalige front op het feit dat de 
Vlamingen er niet akkoord konden mee 
gaan om aan alle buitenlanders 
stemrecht te geven. De Franstaligen 
omzeilden die klip door iedereen maar 
ineens Belg te maken. zodat ze zich niet 
enkel verzekerden van het gemeentelijk 
stemrecht maar ook van het stemrecht 
voor de andere raden. Dat is uiteraard 
een geniale zet. Op die manier worden 
de Brusselse Vlamingen meer dan ooit 
in een marginale minderheidspositie 
gedrukt en meer dan ooit als gijzelaars 
gebruikt om de Vlaamse meerderheid in 
dit land blijvend te kunnen chanteren. 

Welnu. ik heb mij als Vlaming nog 
nooit zo eenzaam gevoeld als op dat 
moment. De strategie was overduidelijk 
en zonneklaar, maar geen enkele 
Vlaming, geen enkele Vlaamse partij np 
het Vlaams Blok na die ze doorzag. 
Integendeel, voor de SP en Delathouwer 
was alles dik in orde, de CVP wist niet 
welke kant ze uit wilde, de VLD was op 
dat moment helemaal niet geïnteres 
seerd er, .ileef keer op keer afwezig bij 

de bespreking in de commissie. Tot 
overmaat van ramp beviel de Volksunie, 
meer bepaald Alfons Borginon, van de 
idee om amendementen in te dienen die 
nog verder gingen. die de nationaliteits 
wetgeving nog verder wilden versoepe 
len. die nog minder tijd wilden laten aan 
het parket om zich tegen bepaalde 
naturalisatiedossiers te verzetten. nog 
minder tijd dan de Franstaligen in hun 
al zeer lakse voorstellen hadden 
voorgesteld. De Volksunie hield nog 
één beperking over en dat was de kennis 
van de streektaal. Daaraan werd alles 
opgehangen. Dat betekende dat men in 
Vlaanderen Nederlands zou moeten 
kennen. in Wallonië Frans en in Brussel 
Nederlands of Frans. Ar-:': .. , gezegd, 
elke Afrikaan. elke Chinees. elke 
Boliviaan die een paar woorden Frans 
sprak in Brussel. mocht volgens de VU 
probleemloos tot Belg worden gebom 
bardeerd, want andere onderzoeken 
naar integratie telden niet meer. Alleen 
de taal. dus de kennis van het Frans in 
Brussel, volstond. Precies in Brussel, 
waar de Vlamingen nu al het meest 
gemarginaliseerd zijn. was de VU 
bereid om iedereen die een mondvol 
Frans sprak en er enkele jaren woonde, 
op eenvoudige aanvraag een Belgische 
identiteitskaart cadeau te doen.. 

Het Vlaams Blok stond er bijgevolg 
alleen voor. De strijd leek op die manier 
bij voorbaat verloren. Totdat PRL en 
FDF een blunder van formaat begingen. 
Het akkoord was rond, zo dachten zij, 
maar het werd niet uitgevoerd. Het ging 
te traag, de CVP bleef maar talmen met 
de naturalisaties en de zomervakantie 
naderde zonder dat er iets werd 
binnengehaald. FDF en PRL werden 
zenuwachtig en begingen hun grote 
vergissing : ze koppelden het ene 
dossier officieel aan het andere. Geen 
goedkeuring van het Eurostemrecht 
indien er geen compensatie kwam 
inzake de naturalisaties ! De goedkeu 
ring die het FDF en de PRL wilden 
geven aan het Eurostemrecht werd dus 
openlijk gekoppeld aan de herziening 
van de nationaliteitswetgeving. Dit was 
een enorme stommiteit, want toen 
vielen onder meer bij de VU en de VLD 
de schellen van de ogen. Pas toen 
doorzagen zij dat er veel meer zat achter 
de wijziging van de nationaliteitswetge 
ving dan zij aanvankelijk dachten. Pas 
toen doorzagen zij het Franstalig 
offensief en het viervoudig verraad dat 
de CVP en de SP aan het voorbereiden 
waren. Voor de goedkeuring van het 
stemrecht, dat op zich al zo nefast is 
voor de Vlamingen in Vlaams-Brabant 
en Brussel, zouden CVP en SP een 
bijkomende prijs betalen : 

Ten eerste, de uitbreiding van het 
stemrecht naar algemeen vreemdelin 
genstemrecht vanaf 2006; 

ten tweede, een alliantie met het 
Fransdolle kartel FDF-PRL en niet met 
de Vlaamse partijen. Geen inwilliging 
dus van de zeer gematigde eisen van het 
Vlaams Parlement en, ten derde. een 
drastisch versoepelde naturalisatie. met 
alle gevolgen van dien voor het gewicht 
van de Vlaamse kiezers in Brussel. 

Dit monsterverbond met FDF-PRL was 
zo flagrant dat de versnelde naturalisa 
ties eindelijk ook van de media 
aandacht kregen. De Vlaamse kranten 
verwierpen het eenparig en namen de 
CVP onder vuur. Dit compromis was 
zodanig onvoorstelbaar. was zo onge 
zien verregaand dat de CVP wel gas 
moest terugnemen en dringend op zoek 
gaan naar een schaamlap, naar een 
excuus om het eigen gezicht te redden. 
Ik kom daar weldra op terug. 

Intussen hadden ook de VLD en de VU 
het geweer van schouder veranderd. De 
VLD pakte inderhaast, in het midden 
van de vakantie. uit met een 
wetsvoorstel om de naturalisatie 
opnieuw te verstrengen - wij hebben dat 
met applaus begroet. want het ging in 
onze richting - en de VU was ineens 
weer de Vlaamsgezinde partij van in 
haar gloriedagen. Voor haar was "het 
kot ineens te klein". De partij speelde 
paniekvoetbal en diende amendementen 
in om de nieuwe wetgeving te 
vertragen, om ze maar van toepassing te 
maken na 2000 en ze hoopte natuurlijk 
dat niemand nog aandacht zou schenken 
aan haar eerste amendementen, dat 
niemand erop zou wijzen dat de 
Volksunie zelf de rode loper had 
uitgerold voor de Franstalige pletwals 
en met haar eigen versoepelingsvoor 
stellen mee de weg had gebaand voor 
het verraad van de CVP. Zelden heb ik 
in zo'n korte tijd een groter 
bochtenwerk meegemaakt. Ge moet het 
maar kunnen I Ge moet het maar 
kunnen verkopen ! 

Het verzet was wel op gang gekomen 
maar het kwam veel te Iaat. Het kwaad 
was intussen geschied. Het akkoord was 
rond en de meerderheid was binnen. We 
hoeven ons geen illusies te maken. de 
wet zal deze week in het halfrond 
worden goedgekeurd. De leden van de 
CVP-Kamerfractie lopen kaarsrecht in 
het gelid van de kadaverdiscipline van 
eerste minister Dehaene. Over de 
SP-fractie spreek ik niet eens want bij 
die partij is iedere Vlaamse reflex zoek. 
Bij de CVP geldt dat enkel voor de 
Kamerfractie. Het enige wat wij nu nog 
kunnen doen is aanklagen wat hier 
gebeurt. de hypocrisie doorprikken ~n 
in heel Vlaanderen uitbazuinen dat CVP 
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en SP vandaag de uitverkoop van de 
Brusselse Vlamingen organiseren. Wij 
kunnen alleen alles in het werk stellen 
opdat de kiezer dit op 13 juni in het 
achterhoofd zou houden. Dat is de enige 
taal die de CVP en de SP verstaan, de 
enige manier waarop zij voor deze 
verschrikkelijke capitulatie gestraft 
kunnen en moeten worden. 

Ik had het al over hypocrisie: dit 
wetsvoorstel is daadwerkelijk van onder 
tot boven hypocriet. De CVP beweert 
dat het in feite alleen gaat om een 
vereenvoudiging. het op elkaar afstem 
men van de verschillende procedures, 
een harmonisatie en een stroomlijning. 
Natuurlijk gaat het hier om veel meer 
dan dat. Het gaat hier wel degelijk om 
een drastische versoepeling met verre 
gaande gevolgen. Men tracht dit te 
ontkennen maar het staat zwart op wit 
in de toelichting van de regering. Er 
staat : "Wel wordt de procedure 
vereenvoudigd, versoepeld en geharmo 
niseerd". 

Daarnaast is er de kwestie van de 
nationaliteitskeuze voor jongeren tussen 
18 en 22 jaar die hier enkele jaren 
hebben gewoond. Terwijl dit vandaag 
nog altijd verloopt via een rechterlijke 
tussenkomst, zal dat morgen in 90 tot 
95% van de gevallen automatisch 
verlopen via een eenvoudige verklaring. 

Vervolgens is er de bizarre beroepsmo 
gelijkheid bij verzet van het parket, 
zowel bij de nationaliteitskeuze als bij 
de nationaliteitsverklaring. We krijgen 
hier te maken met een heel 
merkwaardig en compleet nieuw 
fenomeen. De appellant kan namelijk 
naar believen opteren voor de rechtbank 
of de Kamer. Het is de logica zelf dat 
alle beroepen mettertijd gekanaliseerd 
zullen worden naar de instantie die de 
meest soepele rechtspraak hanteert. 

Ik kom dan bij de echt belangrijke 
punten. Uit de debatten en de 
toelichting van de regering is gebleken 
dat de Kamer in de grote meerderheid 
van de gevallen haar rol zal herleiden 
tot die van postbus. In alle gevallen 
waarin het parket geen negatief advies 
geeft, zal er automatisch via een 
versnelde procedure genaturaliseerd 
worden. Vandaag gebeurt het nog vaak 
dat de diensten van de Kamer 
vraagtekens plaatsen bij adviezen van 
het parket. Als de persoon in kwestie de 
streektaal niet kent, wordt zijn dossier 
meerdere keren verdaagd. De heer 
Vandeurzen sprak dit tegen maar ik heb 
hiervan voorbeelden. In de toekomst zal 
dit niet langer het geval zijn. In alle 
gevallen waarin het parket gunstig 
adviseert, wordt de Kamer een 
doorgeefluik dat de dossiers zelf niet 
meer besturleert. 

Dat op zich is nog niet voldoende want 
ook datgene wat het parket mag 
onderzoeken wordt beperkt. De beleids 
ruimte van de parketten wordt aan 
banden gelegd en een diepgaand 
onderzoek is niet langer mogelijk. 
Peilen naar de arbeidssituatie van de 
kandidaat-Belg kan niet langer en de 
verificatie van wat hij beweert in zijn 
aanvraagformulier vervalt. Het enige 
wat overblijft, naast een voorzichtig 
peilen naar de taalkennis, zijn idiote 
vragen van het genre "Luistert hij naar 
een Belgisch of Europees radio- of 
TV-programma ·.>", "Leest hij een 
Westerse krant "!" en "Is hij lid van één 
of andere club '1". Dit zijn stuk voor 
stuk vragen die perfect van tevoren 
ingestudeerd kunnen wordei. ,.~ . .vaarop 
het antwoord gemakkelijk Kan worden 
voorgekauwd. Dat is ook niet 
verwonderlijk aangezien deze vragen 
lijst werd opgesteld aan de hand van de 
adviezen van pater Leman. Hij lag mee 
aan de basis van deze wetswijziging en 
vroeg de commissie voor de .Justitie 
uitdrukkelijk om het integratiecriterium 
gewoon te laten vallen. 
Ook deze versoepeling van de 
vragenlijst was niet voldoende. Het 
parket zal de antwoorden niet eens meer 
op een onafhankelijke manier mogen 
interpreteren. Ook daarin worden de 
parketten aan banden gelegd. De 
minister zal via bindende richtlijnen de 
pen van de parketmagistraten vasthou 
den. Hij kan dus eigenmachtig beslissen 
dat als bijvoorbeeld op één van de 
welgeteld zeven vragen positief werd 
geantwoord, met andere woorden als 
een Congolees, een Marokkaan of een 
Turk vertelt dat hij af en toe naar de 
RTBf kijkt, dit volstaat om de 
betrokkene als geïntegreerd te beschou 
wen. Met andere woorden, het parket is 
dan verplicht om een positief advies te 
geven. 
Collega's, dit is allerminst een bij het 
haar getrokken voorbeeld. Integendeel. 
dit zijn de termen van het geheim 
akkoord dat tussen Dehaene en de PRL 
hierover werd gesloten. De CVP kreeg 
het voor mekaar dat er een vragenlijst 
blijft bestaan waarin de integratiewil 
wordt getoetst en kon op die manier 
haar gezicht redden voor de buitenwe 
reld. Maar FDF-PRL hebben verkregen 
dat die vragenlijst in de praktijk een 
pure façadekwestie zal zijn en dat 
hieraan nauwelijks enige relevantie 
zal mogen worden vastgeknoopt. ln 
dat verband citeer ik De Financieel 
Economische Tijd van zaterdag 5 sep 
tember : "Enkel als op alle vragen 
negatief wordt geantwoord, ontbreekt 
de wil tot integratie en kan men geen 
Belg worden. Op één vraag positief 
antwoorden volstaat. Zo is het 

voldoende naar een Europese 
TV-zender of naar de radin te luisteren. 
ongeacht of men ook een Belgische taal 
machtig is. Daarover hebben PRL 
voorzitter Michel en premier Dehaene 
een akkoord bereikt waardoor het 
dossier over het gemeentelijk 
EU-stemrecht is gedeblokkeerd." 

Betrokken journalist vond dit alles 
bijzonder kras en heeft een en ander 
nagetrokken. Hij telefoneerde naar de 
woordvoerders. Zijn artikel gaat als 
volgt voort : "De procureur des Konings 
kan een negatief advies verlenen om 
twee redenen : als de betrokkene zich 
schuldig heeft gemaakt aan erge 
persoonlijke feiten of als de kandidaat 
Belg op alle vragen een negatief 
antwoord heeft gegeven". "Dat laatste" 
- vervolgde de journalist - "bevestigde 
ons zowel de woordvoerder van 
Dehaene als de PRL-zegsman". 

Ik zie geen enkele reden waarom Wim 
van de Yelde van De Financieel 
Economische Tijd dit verhaal uit zijn 
duim zou zuigen. Dat is de werkelijke 
afspraak tussen FDF, PRL en CVP. Dat 
zijn de termen van het akkoord. De 
zogenaamde vragenlijst die het parket 
zal hanteren, is niet méér dan een 
schaamlapje; het is een zuivere 
façadeoperatie. 
ln de praktijk betekent dit dat het 
verwerven van de nationaliteit zich 
inderdaad beperkt tot een formaliteit en 
dat omzeggens iedereen die zich wil 
laten naturaliseren dit zonder enige 
moeite en zonder al te veel controle kan 
en dat de Kamer haar appreciatiebe 
voegdheid afstaat aan de regering. Daar 
komt het op neer. 
Het gaat hier om de meest verregaande 
versoepeling die men zich kan 
inbeelden. Het betekent zonder meer 
het vergooien van onze nationaliteit. 
Deze wetswijziging betekent dat de 
sluizen massaal zullen worden openge 
zet voor tienduizenden, honderdduizen 
den kandidaat-Belgen die willen 
profiteren van de voordelen van ons 
systeem. In Brussel alleen al komen 
193 000 personen in aanmerking om via 
deze termen snel te worden genaturali 
seerd. 
Dat is de hypocriete situatie waarin wij 
zijn beland. De CVP heeft de schijn 
gered en kan blijven zwaaien met de 
integratiewil, maar de werkelijkheid is 
dat de diensten van de Kamer 
binnenkort zullen worden overspoeld 
met en eindeloze en uitzichtloze stroom 
naturalisatie-aanvragen. 

De houding van de CVP is om een 
tweede reden hypocriet, met name 
omdat die partij weigert het com 
munautaire feit in dit dossier te 
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erkennen. Van Peel herhaalde in juni tot 
juli uitentreuren dat een versoepelde 
nationaliteitswetgeving in feite com 
munautair neutraal was en dat een 
Vlaamse toegeving hiermee onmogelijk 
kon gepaard gaan. CVP-minister Van 
Parys e11 CVP-woordvoerder Vandeur 
zen van de commissie voor de Justitie, 
gingen zo mogelijk nog verder: zij 
staken de kop in het zand. Op de 
aantijgingen van de Vlaamse oppositie 
partijen dat het ging om de zoveelste 
toegeving aan de francofonie, kwam 
geen enkele repliek. Zij zwegen als 
vermoord: er kwam geen woord meer 
over hun lippen; zij kenden dat dossier 
niet eens ! Voor hen ging het om het 
zoveelste justitievoorstel in rij. dat 
weliswaar in allerijl en volstrekt parallel 
met de bespreking van artikel 8 door de 
kamercommissie moest worden gejaagd 
en daarna door het halfrond. 

Deze wetswijziging is geenszins 
communautair neutraal. ln wezen is 
deze versoepeling veel erger dan de 
invoering van het Eurostemrecht. 
Immers, om te beginnen beperkt dit 
stemrecht zich tot het gemeentelijk 
stemrecht en bovendien is het niet 
verplicht. Een gedeelte van de 
buitenlanders zal ongetwijfeld thuis 
blijven omdat zij niet in aanraking 
willen komen met ons communautair 
wespennest. 

De gevolgen van de massale en 
versoepe Ide naturalisatie zijn veel 
verregaander : iedere nieuwe Belg is 
zonder meer verplicht te gaan stemmen, 
niet alleen voor de gemeenteraadsver 
kiezingen. maar ook voor de Brusselse 
gewestraadsverkiezingen en ook voor 
de parlementsverkiezingen. ln 1999 
zullen wij daarvan trouwens de 
gevolgen zien. Het effect van de 
versoepelde nationaliteit is dus nog tien 
keer sterker dan dat van het 
Eurostemrecht. Het marginaliseren van 
de Vlamingen in Brussel dreigt hierdoor 
op alle niveaus te gebeuren. Ik citeer 
hierover een onverdachte bron. "Wat de 
tweede angst betreft, de minorisering 
van de Vlaamse Brusselaars. denk ik dat 
zakelijke gronden doen inzien dat de 
Vlaamse Brusselaar beter de kaart trekt 
van het gemeentelijk stemrecht dan die 
van de doorgedreven naturalisatie. Bij 
het stemrecht bestaat die kans op 
minorisering enkel op gemeentelijk 
vlak. bij de doorgedreven naturalisatie 
.l:iestaat ze ruimer". Dat zijn niet de 
woorden van een aanhanger van de 
Vlaamse Beweging, maar, integendeel, 
van de vurigste bestrijder van de 
Vlaamse Beweging, pater Leman, de 
grote manitou van de "multikul". Als 
zelfs dat heerschap, als zelfs die pater 
Leman inziet en erkent dat de versnelde 
nan; .isaties een veel nadeliger gevolg 

kunnen hebben dan het stemrecht en 
definitief het marginaliseren van de 
Vlamingen in Brussel kunnen inleiden, 
dan zou toch bij de meest hondstrouwe 
CVP'er een alarmbel moeten gaan 
rinkelen. Minstens zou dan van deze 
situatie toch gebruik moeten worden 
gemaakt om de positie van de Brusselse 
Vlamingen nu meteen veilig te stellen 
door nu werk te maken van een 
gewaarborgde aanwezigheid van de 
Brusselse Vlamingen op alle niveaus. 
ook voor de gewestraadsverkiezingen. 

Maar nee, de CVP is geen vragende 
partij. De CVP willigt wel onderdanig. 
als vanouds, alle eisen in van FDF en 
PRL, maar de evidente, minimalisti 
sche, hoogst brave Vlaamse ,,;~en gaan 
de mist in. Vw de Vlaamse 
voorwaarden is het de Griekse 
kalender ! De CVP had niet eens de 
moeite gedaan om dossierkennis 
terzake op te doen. Zo moesten wij in 
de commissie voor de Justitie 
vaststellen dat de cijfers waarmee wij 
hadden uitgepakt en die ook al van op 
dit spreekgestoelte maanden voordien 
bekend waren gemaakt. namelijk dat 
omzeggens 99% van alle Brusselse 
naturalisatiedossiers Franstalig zijn. 
nog altijd door de minister werden 
betwist. De minister van Justitie zei dat 
de cijfers overdreven waren, dat ze in 
werkelijkheid niet zo dramatisch waren, 
dat de cijfers waarover men op het 
kabinet beschikte een heel andere 
verhouding Nederlands/Frans weerga 
ven enzovoort. Blijkbaar hanteerde men 
op het kabinet van Justitie nog altijd de 
cijfers van het gerechtelijk arrondisse 
ment Brussel waaronder uiteraard ook 
Halle-Vilvoorde valt. en niet de cijfers 
van Brussel-l 9. Had men enig 
opzoekingswerk gedaan, dan had men 
dat minstens geweten. dan had men 
gezien hoe dramatisch de situatie in 
Brussel- 19 is. Men heeft er echter niet 
eens de tijd voor genomen. 

Collega's, de voorbije jaren was het 
aantal naturalisaties via dit huis al 
spectaculair gestegen. Van 1 287 in 
1993 tot 10 537 in 1997, een 
verachtvoudiging in vier jaar tijd. De 
vernieuwde. versoepelde procedure had 
reeds tot een enorme stijging geleid. Er 
was geen enkele reden om de wet plots 
en overhaast nog eens te wijzigen. Via 
andere kanalen was het aantal nieuwe 
Belgen in enkele jaren tijd spectaculair 
gegroeid. Alleen al in Brussel zullen er 
tussen 1995 en 1999 evenveel nieuwe 
Belgen zijn bijgekomen als er Vlaamse 
stemmen waren bij de laatste gewest 
verkiezingen. namelijk 56 000. 

De geeuwhonger van de Franstaligen 
was echter niet bevredigd ! Het moest 
nog veel sneller gaan. Immers, de 
verkiezingen kwamen in zicht en het 

francofoon kiezerskorps moest drin 
gend worden uitgebreid. De Franstalige 
partijen plannen een eindoffensief tegen 
de Brusselse Vlamingen en willen de 
vreemdelingen daarbij massaal als 
kanonnenvlees inzetten. 

En dus moet de CVP mee, hand in hand 
met de incivieke Maingain van het FDF 
en met de imperialistische Michel van 
de PRL. De Fransdolle alliantie van 
FDF-PRL bepaalde niet alleen de 
inhoud van de akkoorden maar 
eveneens het ritme waarop ze zouden 
worden doorgevoerd. Het beeld van de 
FDF-PRL als buitenboordmotor van 
deze regering is verre van slecht 
gekozen! 

Rest alleen de vraag wat de CVP bezielt 
om zich op een dergelijke manier door 
het FDF van Maingain te laten leiden. 

Mijnheer Dehaene, wat bezielt uw partij 
zich op het communautaire terrein 
volkomen de wet laten dicteren door de 
meest rabiate Franstaligen 'l Hoe komt 
uw partij ertoe met een dusdanig gemak 
het mes te ploffen in de rug van de 
Brusselse Vlamingen '! 

Mijnheer de eerste minister, ik zit met 
een open en levensgrote vraag ! 

Le président : La parole est à 
M. Michel Moock. 

M. Michel Moock (PS): Monsieur le 
président, monsieur le premier ministre, 
je commencerai par remercier M. Van 
deurzen pour le très bon rapport qu'il 
nous a présenté. 

Sous cette législature, grâce à la mise en 
oeuvre de la loi du 13 avril 1995. le 
traitement des dossiers de naturalisation 
a connu une importante accélération. 

A titre d'exemple. la commission des 
Naturalisations présidée par Claude 
Eerdekens et dont je fais partie. a 
approuvé, durant cette session parle 
mentaire. plus de 11 000 demandes de 
naturalisation. 

L'acquisition de la nationalité belge 
répond à une attente de nombreuses 
personnes résidant en Belgique. inté 
grées à la vie sociale, culturelle. 
économique et qui désirent s'y 
impliquer pleinement en tant que 
citoyens. 

Afin de répondre à cette attente, le 
groupe socialiste a déposé à la Chambre 
un amendement modifiant fondamenta 
lement la procédure de naturalisation. 
amendement largement inspiré par la 
proposition déposée par les sénateurs 
Erdman et Lallemand. 

Cette proposinon visait, à titre 
principal, à permettre à tout étranger 
établi depuis cinq ans en Belgique 
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Michel Moock 

d'obtenir la nationalité belge par simple 
déclaration devant l'officier d'Etat civil 
de sa commune de résidence, sous 
réserve de non-opposition du parquet. li 
était également proposé que le 
demandeur ne doive plus prouver sa 
volonté d'intégrarion. la démarche étant 
à elle seule la preuve de celle volonté. 

Dans le cadre de I' accord global 
nécessaire au vote de la révision de 
l'article 8 de la Constitution, une 
volonté commune a pu être dégagée 
pour simplifier et accélérer les 
procédures d'acquisition de la nationa 
lité. 

Des avancées importantes vont donc 
être concrétisées par la proposition qui 
sera votée ce jeudi. 

En effet. même si la proposition ne 
modifie pas les conditions d'accès à la 
nationalité telles qu'elles sont actuelle 
ment prévues dans la loi, elle assouplit, 
simplifie et harmonise la procédure. 

A l'heure actuelle, je remarque 
effectivement que la procédure d'option 
qui devrait être relativement rapide est 
plus longue que la procédure normale 
auprès de la Chambre. 

En ce qui concerne la procédure de 
déclaration de nationalité. la procédure 
actuelle basée sur une déclaration 
déposée auprès de l'officier d'Etat civil, 
qui acte le changement de nationalité 
après deux mois, en l'absence d'avis 
négatif du parquet reste identique. 

Cependant, si l'avis est négatif, le 
demandeur peut désormais opter soit 
pour un recours auprès des tribunaux, 
soit pour une procédure de naturalisa 
tion auprès de la Chambre des 
représentants. 

La procédure d'option s'aligne quant à 
elle sur la procédure de déclaration. Les 
personnes qui entrent dans les 
conditions de l'option ne doivent donc 
plus attendre la décision du tribunal de 
1ère instance, ce qui accélérera 
considérablement l'acquisition de la 
nationalité. En cas d'avis négatif du 
parquet. une conversion possible de la 
demande d'option en demande de 
naturalisation est également prévue. 

La naturalisation est, elle aussi, 
simplifiée dans la mesure où le choix est 
laissé d'introduire une demande auprès 
de la Chambre ou auprès de l'officier 
d'Etat civil. Si l'avis du parquet est 
positif, la demande pourra être traitée 
selon une procédure accélérée, actuelle 
ment prévue par le règlement d'ordre 
intérieur de la commission des 
Naturalisations. Dans le cas contraire, le 
demandeur peut désormais introduire 
un mémoire en réponse à l'avis du 
parquet. .Jn délai maximal est 

désormais introduit à l'enquête complé 
mentaire qui peut être demandée par la 
commission des Naturalisations. 

L'ensemble de ces modifications 
représentent donc un important pas en 
avant pour ceux qui veulent concrétiser 
par l'acquisition de la nationalité leurs 
liens avec la Belgique. 

Le président : La parole est à Mme 
Martine Schüttringer. 

Mme Martine Schüttringer (ECOLO 
AGALEV): Monsieur le président, 
monsieur Moock, vous avez dit qu'au 
départ existait une volonté commune. 
Le groupe PS était désireux de 
supprimer la notion ,._ volonté 
d'intégration et voulait aller beaucoup 
plus loin. Or, on assiste à un consensus 
plutôt mou. Selon vous. une améliora 
tion se dessine. Certes. mais elle est 
plus que légère par rapport à vos 
prétentions initiales. 

li y a environ un an, le groupe PS avait 
proposé l'acquisition automatique de la 
nationalité pour les personnes résidant 
chez nous depuis cinq ans. Comment 
pouvez-vous donc nous présenter 
aujourd'hui un aménagement aussi 
minime? 

Ma deuxième remarque a trait aux 
mémoires que I' on peut actuellement 
introduire. Soit, c'est une avancée. mais 
vous faites partie de la commission et 
vous savez très bien que les demandeurs 
ne sont pas égaux non plus à cet égard. 
Qui a la faculté d'introduire un 
mémoire ? Qui a la faculté de venir 
trouver des responsables politiques, de 
rédiger des lettres et d'être défendu '! 
Les intéressés n'auront d'autre faculté 
que de se tourner vers des avocats, pour 
la rédaction de ces mémoires. Qui va les 
rédiger et aider les personnes à se 
défendre par écrit? Ce n'est pas facile ! 

M. Michel Moock (PS): Effective 
ment, au départ, nous allions plus loin. 
Cependant, vous savez comme moi 
qu'une négociation implique finalement 
de dégager un compromis et qu'on ne 
peut se baser sur le système du "tout ou 
rien". 

Par ailleurs, de nombreux dossiers sont 
en cours de traitement. lis sont 
distribués aux différents membres de la 
commission, qui les examinent, c'est 
certain, avec une certaine subjectivité. 
Toutefois, à partir du moment où le 
système est assoupli et où tous les 
dossiers ne posant pas de problèmes ne 
sont plus soumis aux membres, les 
dossiers plus complexes peuvent être 
distribués différemment et faire l'objet 
de nouvelles discussions. 

Pour ce qui est de l'introduction des 
mémoires, ce ne sont pas nécessaire 
ment les personnes d'origine étrangère 
les plus démunies qui ont recours à des 
avocats. 

Par ailleurs, comme moi. vous êtes 
souvent sollicitée par des personnes se 
présentant, par exemple, aux permanen 
ces sociales et à qui vous apportez votre 
aide, notamment en les orientant. 

li n'y a donc pas de panacée. mais 
malgré tout, cela constitue une avancée 
par rapport à la situation précédente. 

Le président : Madame Schüttringer. 
étant inscrite dans la discussion, vous 
aurez l'occasion de fournir vos critiques 
et d'exposer votre point de vue. Vous 
avez déjà quasiment tenu le même 
dialogue avec M. Duquesne ! 

Mme Martine Schüttringer (ECOLO 
AGALEV): Monsieur le président. ce 
n'était pas du tout la même chose. J'ai 
apporté d'autres éléments et sans doute 
n'avez-vous pas bien écouté! 

Est-il normal de solliciter des 
personnages politiques en vue de 
trouver une aide pour remplir son 
dossier de naturalisation ? Vous avez 
évoqué les permanences sociales. Je 
n'ai rien contre celles-ci, lorsqu'elles ne 
sont pas liées au clientélisme, mais ce 
n'est pas souvent le cas et énormément 
de dossiers de naturalisation sont 
utilisés dans le cadre du clientélisme. 
Vous ne pouvez le nier. 

M. Michel Moock (PS): C'est votre 
opinion, madame ! Que je sache, vous 
êtes intervenue dans le cadre d'un 
dossier que j'ai eu à traiter et il n'y était 
pas question de clientélisme, parce qu'il 
s'agissait d'une personne résidant dans 
I' autre partie du pays ! 

Monsieur le président. monsieur le 
ministre, l'ensemble de ces modifica 
tions représentent un important pas en 
avant pour ceux qui veulent concrétiser, 
par l'acquisition de la nationalité, leurs 
liens avec la Beigique. 

Notre volonté est de traiter le problème 
selon les principes de l'humanisme et 
sans aucune arrière-pensée communau 
taire. 

C'est donc sans aucune réticence que le 
groupe PS votera cette proposition. 

De voorzitter : De heer Frans Lozie 
heeft het woord. 

De heer Frans Lozie (EC0L0-AGALEV) : 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
minister, collega's, het debat in de 
commissie was soms surrealistisch - die 
term is al meermaals gevallen - vooral 
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Frans Lozie 

bij de vraag of de behandeling van deze 
voorstellen al dan niet een onderdeel 
was van een akkoord tussen de 
meerderheid. enerzijds en de PRL. 
anderzijds. Wij herinneren ons zeer 
goed de manier waarop de minister van 
Justitie met alle mogelijke middelen 
zijn tong honderden keren ronddraaide 
om toch maar niet te zeggen dat het om 
een akkoord ging. Dit is volkomen in 
tegenspraak met een heel klare 
uitspraak die de heer Louis Michel op 
een bepaald ogenblik in de commissie 
zelf heeft gedaan. "Natuurlijk is dit een 
deel van een akkoord. laat daar toch 
geen twijfel over bestaan", waren zijn 
woorden. 

Het is louter toevallig dat de bespreking 
van de wetsvoorstellen over de 
naturalisatie op dezelfde dag gea 
gendeerd is als de bespreking van 
artikel 8 van de Grondwet dat het 
stemrecht voor niet-Belgen moet 
regelen. 

Wij zijn de mening toegedaan dat 
stemrecht thuishoort bij de bespreking 
van artikel 8 en een grondrecht is en dat 
de naturalisatie niet de weg is om dit 
aan zoveel mogelijk mensen te 
verlenen. Naturalisatie is volgens ons 
het voorwerp van een andere discussie. 

Een andere politieke discussie vertaalde 
zich in een zekere semantiek. Men kan 
zich afvragen of dit uiteindelijk 
goedgekeurde wetsvoorstel nu een 
versoepeling is dan wel een stroomlij 
ning van de wetgeving. De stroomlij 
ning is de term die door de minister van 
Justitie werd gebruikt en door de heer 
Vandeurzen werd overgenomen tijdens 
de bespreking in de commissie, hoewel 
naar verluidt een echte versoepeling 
oorspronkelijk wel de wens van de PRL 
was. Van enige versoepeling in de 
betekenis van een ernstig verminderen 
van de voorwaarden die tot de 
naturalisatie kunnen leiden, vind ik in 
de teksten weinig terug. Wel stel ik vast 
dat er een poging is gedaan tot het 
objectiveren van het onderzoek naar de 
integratiewil. Er zijn enkele procedure 
problemen die men hoopt weggewerkt 
te hebben. Hier en daar kan dat tot 
minder vertraging in de procedure 
leiden. Dat vinden wij positief. 

Negatief daarin is echter dat bij een van 
de procedures het parket ook de kans 
krijgt een advies uit te spreken over de 
integratiewil. Wij hebben er geen 
probleem mee dat het parket tussen 
beide komt om na te gaan of de 
betrokkene geen crimineel verleden 
heeft en geen risico inhoudt voor de 
veiligheid van het land. lets helemaal 
anders is het wanneer aan het parket 
wordt gevraagd een oordeel te vellen 
over d, integratiewil. Dit is geen 

bevoegdheid voor juridische instanties. 
Als men in die procedure dan toch de 
integratiewil wil controleren, was het 
parket daartoe zeker niet het meest 
bevoegd. 

Ik zal kort ons standpunt naar voren 
brengen over wat met deze wetgeving 
moet gebeuren. Ons standpunt is reeds 
geformuleerd in het wetsvoorstel dat 
wij hebben ingediend en dat wij ook in 
amendementen hadden omgezet. 

Het onderzoek naar de integratiewil kan 
nooit volkomen objectief worden 
gevoerd en eenvormig zijn. Willekeur 
bij de behandeling ervan is steeds 
mogelijk. Wat men ook probere, het zal 
niet mogelijk zijn tot een ohiectief 
onderzoek van de intP•-~;,,1ewet te 
komen. Ik kan mij aansluiten bij de 
woorden van de heer Duquesne dat als 
men toch moet oordelen, de eindbeslis 
sing bij de Kamer van volksvertegen 
woordigers moet liggen. 

De manier waarop de integratiewil 
wordt onderzocht. is volgens ons een 
onverantwoord indringen in het privé 
leven. Sommige vragen zijn op de rand 
van het ridicule. Wij zijn en blijven van 
mening dat iemand die na vijf jaar 
legaal verblijf in dit land nog de moed 
heeft de naturalisatie aan te vragen, op 
zich reeds getuigt van een grote 
integratiewil. 

Naast de discussie over de integratiewil 
bestaat er ook enige discussie over de 
procedure. Wij zijn altijd voorstander 
geweest van een zo eenvoudig 
mogelijke administratieve procedure 
met ten hoogste een beperkte controle 
op een eventueel crimineel verleden. 

Dit wetsvoorstel zoals het in de 
commissie werd goedgekeurd, voldoet 
voor ons helemaal niet. Het is vooral 
cosmetica met hier en daar wat 
"stroomlijning" en het wegwerken van 
procedurehindernissen. Het is vooral de 
hervorming van de gemiste kans. Deze 
beperkte stroomlijning zullen wij 
uiteraard niet tegenhouden. maar ze 
goedkeuren lijkt ons toch te veel 
gevraagd. 

Le président : La parole est à 
M. Jacques Vandenhaute. 

M. Jacques Vandenhaute (PRL-FDF) : 
Monsieur le président, monsieur le 
premier ministre, chers collègues, 
lorsque la proposition de loi modifiant 
le code de la nationalité belge en ce qui 
concerne la procédure de naturalisation 
fut inscrite à I' ordre du jour de la 
commission de la Justice de la 
Chambre, ma proposition de loi 
n° 624/1, visant à lutter contre les 
mariages de convenance, fut jointe. Fut 
également jointe au débat la proposition 

de loi de M. Eerde kens n° 933/1, 
insérant dans le Code civil un article 
171 bis relatif aux mariages blancs. 

Nous avons eu les uns et les autres 
l'occasion d'introduire nos propositions 
de loi et de nous exprimer à propos du 
dispositif à adopter par le législateur 
pour lutter contre un moyen frauduleux 
d'acquisition de notre nationalité, la 
pratique du mariage de convenance, 
également appelé mariage blanc. 

Panant du constat évident que de plus 
en plus d'étrangers provenant de pays 
non membres de l'Union européenne 
contractent des mariages dont le seul 
but est de leur procurer la possibilité 
soit de séjourner en Belgique soit 
d'obtenir à bref délai la nationalité 
belge, partant également du constat que 
ni le pouvoir exécutif ni le pouvoir 
judiciaire ne parviennent à enrayer la 
prolifération de mariages simulés, 
particulièrement en milieu urbain, je 
décidai de déposer une proposition de 
loi dont l'objectif était double : d'une 
part, bien entendu, donner aux 
bourgmestres et/ou aux officiers d'état 
civil les moyens de s'opposer à la 
conclusion de mariages dont tout 
portent à croire qu'ils sont simulés; 
d'autre part, l'objectif était également 
de sanctionner pénalement les auteurs 
de tels faits. 

Des discussions en commission de la 
Justice et des contacts personnels que 
j'ai eus avec M. Eerdekens et d'autres 
membres de cette assemblée, il s'est 
dégagé une volonté commune : prévoir, 
dans un premier temps, un mécanisme 
préventif offrant aux officiers de l'état 
civil la possibilité de saisir le parquet 
lorsqu'ils présument l'existence d'un 
mariage simulé afin que. s'ils l'estiment 
nécessaire après enquête, ils puissent 
légalement faire opposition au mariage. 

Soucieux d'offrir au minimum cette 
aime aux officiers d'état civil, j'ai 
personnellement renoncé au texte de ma 
proposition de loi qui prévoyait un 
aspect pénal pour trouver, avec 
M. Eerdekens et cei tains autres 
collègues, une solution de consensus. 
En conséquence, nous avons déposé et 
défendu un amendement tendant à 
l'insertion dans le texte de la 
proposition de base d'un article 3bis 
nouveau. 

Cet amendement, faut-il le dire, a été 
malheureusement rejeté par 5 voix 
contre 4. J'ose dire que c'est 
malheureusement plus par erreur, par 
incompréhension ou par distraction : en 
effet, les nombreux bourgmestres et 
officiers de I' état civil de cette 
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Jacques Vandenhaute 

assemblée savent qu'il est temps que 
soit comblé le vide législatif en cette 
matière. C'est la raison pour laquelle 
j'interviens aujourd'hui dans ce débat. 

J'ajouterai que c'est aussi après avoir eu 
des contacts avec Ic rapporteur, 
M. Vandeurzen - je tiens à l'en 
remercier - et pour éviter les obstacles 
d'un renvoi des amendements en 
commission, avec la difficulté évidente 
de voter ces amendements lors de notre 
séance plénière de jeudi prochain que 
j "introduirai. monsieur le président, 
notre proposition de loi de consensus 
pour mettre fin au vide législatif en cette 
matière de mariages blancs. Nous 
demanderons donc la prise en 
considération d'urgence de cette 
proposition qui devrait être cosignée par 
tous les partis démocratiques. 

Grâce à la coopération de M. le 
rapporteur. il m'a été confirmé que les 
ministres de la Justice et de l'Intérieur 
émettront un avis positif pour examiner 
favorablement et au plus vite un texte 
de loi en cette matière. 

Dans le même esprit, je me permets 
également d'attirer votre attention, 
chers collègues, sur une proposition, 
devenue amendement. de Mme Herzei. 

L'objectif de cet amendement est de 
rendre obligatoire I' affichage ou le 
réaffichage des bancs de mariage durant 
les dix jours qui précèdent la date 
arrêtée pour la célébration du mariage. 
Cela offre évidemment une garantie 
supplémentaire puisque cela permet à 
tous ceux. disposant d'éléments pou 
vant empêcher le mariage, par exemple 
le fait qu'il s'agit d'un mariage simulé, 
de se manifester auprès de l'officier 
d'état civil. 

Actuellement. l'affichage obligatoire 
pendant dix jours est effectué le plus 
rapidement possible. Dès lors, il 
s'écoule souvent un délai d!'! plusieurs 
mois entre la publication et la 
célébration du mariage. En prévoyant 
une nouvelle publication pendant les 
dix jours qui précèdent la date arrêtée 
pour la célébration du mariage, on offre 
un moyen supplémentaire aux officiers 
de l'état civil de lutter contre les 
mariages blancs. 

La problématique des mariages blancs, 
chers collègues, est intimement liée au 
débat d'aujourd'hui relatif à l'acquisi 
tion de la nationalité. On ne peut plaider 
en faveur d'un assouplissement de la 
procédure d'acquisition de la nationalité 
belge et accepter en même temps que 
perdurent des situations de fraude, de 
détournement de notre législation face 
auxquelles les autorités civiles sont 
aujourd'hui tout à fait impuissantes 
faute de •extes législatifs. Nous 

demanderons donc également la 
procédure d'urgence pour la proposition 
de Mme Herzei, qui était devenue un 
amendement. 

Le président : La parole est à M. Pierre 
Beaufays. 

M. Pierre Beaufays (PSC) : Monsieur 
le président, monsieur le premier 
ministre, chers collègues, le PSC votera 
la réforme modifiant le code de la 
nationalité car elle a le mérite de 
simplifier et d'harmoniser les différen 
tes procédures d'acquisition de la 
nationalité. 

En ce qui concerne la procédure de 
naturalisation, nous tenons à mettre en 
exergue les quelques mr.,1;:..,a11ons 
suivantes : 

- la demande pourra, désormais. être 
introduite auprès de l'administration 
communale et plus seulement à la 
Chambre. Cette introduction auprès de 
l'officier de l'état civil facilitera sans 
aucun doute la démarche; 

- la demande contiendra une mention 
ayant valeur de serment. En effet. 
l'intéressé doit déclarer vouloir acquérir 
la nationalité et se soumettre à la 
Constitution et aux lois du peuple belge: 

Cette déclaration citoyenne est symbo 
liquement fort importante. Elle exprime 
une idée de devoir, à remplir par le 
demandeur, comme réciprocité à la 
faveur qui lui sera accordée. Droit et 
devoir sont intimement liés à la 
citoyenneté. 

Avant de se prononcer, la Chambre des 
représentants demande des avis à 
I' office des étrangers. au service de la 
sûreté et au parquet du tribunal de 
première instance. Faute d'avis dans 
les quatre mois, l'avis est réputé 
favorable. Ces avis étant importants, il 
appartiendra à ces autorités de les 
transmettre dans ce délai qui nous 
paraît raisonnable. li y va de leur 
responsabilité. En ce qui concerne les 
procédures d'acquisition de nationalité. 
par déclaration de nationalité ou par 
option, le PSC apprécie que la réforme 
ait opté pour une procédure dans 
laquelle le dossier est transmis à la 
Chambre des représentants, sauf si 
l'intéressé demande la saisine du 
tribunal. Cette solution permet à 
l'intéressé qui le souhaite de rester dans 
une procédure visant à se faire 
reconnaître un droit subjectif, moyen 
nant décision motivée d'un premier 
juge, et d'un juge d'appel si nécessaire. 
S'il ne manifeste pas cette demande, la 
procédure se transforme en une 
procédure de naturalisation, faveur 
politique - moins le côté péjoratif du 
terme - accordée par la Chambre des 

représentants. Dans ce cas. I' intéressé 
obtient une certaine garantie procédu 
rale puisqu'il peut déposer un mémoire 
en réponse à I' avis négatif du procureur 
du Roi. 

Le PSC plaide pour que la Chambre des 
représentants, et plus particulièrement 
la commission des naturalisations, 
examine les dossiers avec un maximum 
d'objectivité et sans clientélisme. 

A ce titre, le PSC reste soucieux de ce 
que le questionnaire à établir par la 
commission et destiné à l'enquête par la 
police communale soit pertinent. La 
proposition de questionnaire communi 
quée à ce jour et rédigée. sernble-t-il, 
avec l'aide du centre d'égalité des 
chances, va dans le bon sens. La volonté 
d'intégration, condition de fond main 
tenue par la réforme, doit être appréciée 
au regard de critères sérieux. cumulatifs 
et sans effet automatique de l'un d'entre 
eux, comme par exemple, celui de la 
langue. 

En conclusion. le PSC votera la 
réforme. Mais nous restons disponibles 
pour une réforme de plus grande 
envergure, sur les conditions de fond de 
l'obtention de la nationalité. 

De voorzitter : De heer Robert 
Delathouwer heeft het woord. 

De heer Robert Delathouwer (SP): 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
eerste minister, collega's, het zal u niet 
verbazen dat de SP-fractie het 
wetsvoorstel in verband met de 
naturalisatieprocedure zal goedkeuren 
omdat het de procedure versoepelt, 
hoewel er - mevrouw Schüttringer heeft 
dit terecht opgemerkt - niet geraakt 
wordt aan de voorwaarden. Alleszins 
ligt het in de lijn van het beleid dat de 
meerderheid na de discussie eind de 
jaren tachtig en begin de jaren negentig 
heeft gevoerd. De bewering van 
sommigen als zouden wij voor deze of 
gene partij zijn. doet mij glimlachen, 
want zij doen de historische waarheid 
geweld aan. De realiteit is dat de 
meerderheidspartijen de aanzet hebben 
gegeven tot de versoepeling van de 
naturalisatieprocedure tegen de wil van 
de oppositie in. Wanneer enkele leden 
van de oppositie de indruk wekken dat 
zij wat dit betreft een voortrekkersrol 
hebben gespeeld, kan ik niet anders dan 
mij daarover verheugen. Niettemin. de 
waarheid heeft haar rechten : de 
PRL-fractie was geen voortrekker in dit 
wetsvoorstel: zij heeft enkel haar weg 
naar ons gevonden en zich bij ons 
aangesloten. 

De heer Gerolf Annemans. voorzitter 
van de VL.BLOK-fractie: Zij speelde 
geen voortrekkersrol, maar functio 
neerde als "achterduwer" ! 
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De heer Robert Delathouwer (SP) : 
Inderdaad. Ik heb alvast liever de 
PRL-fractie. die gemerkt heeft dat wij 
t'en goede weg waren ingeslagen. dan 
andere partijen. Ik wijs uiteraard naar 
niemand. Alleszins sterkt uw reactie mij 
in mijn overtuiging dat ik het juist 
voorstel. 

Vooraleer over de naturalisatie te 
spreken, wens ik even in le gaan op wat 
collega Vandenhaute daarnet heeft 
gezegd. 
ln tegenstelling tot wat hij zegt, vind ik 
het niet slecht dat al de materie in 
verband met de schijnhuwelijken uit het 
voorliggend wetsvoorstel is verdwenen. 
Wc zullen het wellicht eens zijn over 
het feit dat ook deze materie wettelijk 
moet worden geregeld. Dat staat buiten 
kijf. 
Ik meen echter dat men inzake de 
versoepeling van een procedure van 
naturalisatie - dus een essentieel 
positieve boodschap ten overstaan van 
de mensen die Belg willen worden - niet 
tegelijkertijd een amalgaam mag 
creëren met een procedure. die 
weliswaar wettelijk moet worden 
geregeld. maar die in essentie over een 
negatief aspect handelt. met name over 
degenen die op een oneigenlijke manier 
deze nationaliteit willen verwerven. 
Ik heb de jongste jaren. net zoals de 
heren Eerdekens en Yandenhaute, dit 
onderwerp verscheidene malen ter 
sprake gebracht, hetzij via interpella 
ties. hetzij rechtstreeks bij de ministers. 
Sinds twee jaar zeggen zowel de 
minister van Binnenlandse Zaken als de 
minister van Justitie duidelijk dat van 
deze zaak werk moet worden gemaakt. 
Men kan zich niet blijven beperken tot 
de rondzendbrief van het ministerie van 
Binnenlandse Zaken van 1994. Deze 
rondzendbrief wordt blijkbaar door 
iedereen correct ingeschat en positief 
bevonden. maar vermits liet maar een 
rondzendbrief is. wordt hij niet door de 
rechtbanken toegepast. 
Het staat dus buiten kijf dat dit wettelijk 
moet worden geregeld. Laten wij echter 
de twee zaken niet mengen. Ik heb van 
bij het begin van de werkzaamheden in 
de commissie gezegd dat de koppeling 
van de twee materies niet correct is. Ik 
kan dus alleen maar vaststellen dat het 
niet een toevallige meerderheid was die 
dit heeft verworpen, maar wij waren in 
elk geval niet verrast. Ik verwacht wel 
zo vlug mogelijk een initiatief van de 
regering. initiatief dat trouwens door de 
minister van Justitie reeds werd 
aangekondigd. Het stoort mij ook niet 
dat de voorstellen van de collega's 
Vandenhaute en Eerdekens opnieuw 
worden ingediend en snel in de 
comrnisr worden behandeld. 

Ik voeg er alleen aan toe dat niet alles 
wat nu op papier staat. onze 
goedkeuring wegdraagt. Die voorstellen 
bevatten een aantal aspecten die ertoe 
strekken meer bevoegdheid te verlenen 
aan het parket en minder aan de 
ambtenaar van de burgerlijke stand. Dit 
is echter geen goede evolutie omdat de 
ambtenaar van de burgerlijke stand tot 
op het einde van de procedure de hoeder 
van de wettelijkheid moet zijn, zeker in 
deze materie. Wij kunnen ons daarop 
echter voorbereiden door de heer 
Yandenhaute ervan te overtuigen dit 
wetsvoorstel opnieuw in te dienen, en 
de tekst in de commissie te amenderen. 

Ik wil thans even ingaan op het 
wetsvoorstel inzake de r-atio= '.!::eits 
verwerving. 

Eigenlijk kan dit vrij kort worden 
samengevat. De procedure wordt 
versoepeld. Er is een grotere inschake 
ling van de ambtenaar van de 
burgerlijke stand. Het is ook een 
snellere procedure. wat meer rechtsze 
kerheid biedt. De procedure biedt ook 
de kans om in beroep te gaan in de 
verschillende trappen. Ik zal hier niet 
herhalen wat ik bij verscheidene andere 
gelegenheden reeds heb naar voren 
gebracht over de wijziging van het 
concept van nationaliteit met de lijd. Ik 
heb uat vorige week uiteengezet tijdens 
het debat over het verlenen van 
stemrecht aan Belgen in het buitenland. 
Dat zal wellicht nog eens aan bod 
komen tijdens de bespreking over de 
herziening van artikel 8 van de 
Grondwet. 

Zodra iemand de wil uit om Belg te 
worden. toont hij reeds zijn wil tot 
integratie aan. Hiermee sluit ik mij aan 
bij het standpunt van de heer Lozie. 
Vragen om de wellen van het Belgische 
volk en de Grondwet na te leven lijkt 
ons ook niet vexatoir te zijn. hoewel 
sommigen daartegen bezwaar hebben. 
Het lijkt ons de normaalste zaak van de 
wereld te zijn dat iemand die hier 
leeft - hij hoeft daarom nog geen Belg te 
zijn - de wetten van het Belgische volk 
en de Grondwet naleeft. 

Wel blijft er nog een probleem over 
waaraan wij in de toekomst de nodige 
aandacht zullen moeten besteden. ln de 
loop van de procedure werden via de 
commissie voor de Naturalisatie, twee 
opmerkingen geformuleerd over twee 
gemeenten. In de loop van een aantal 
particuliere procedures werd in de 
commissie voor de Naturalisaties 
vastgesteld - het toeval wou dat leden 
van de commissie de personen 
waarover het dossier ging kenden - dat 
de rapporten die door deze gemeenten, 
via de politie, werden opgesteld, niet 
met de realiteit strookten. 

Op basis daarvan heeft het Comité P via 
de Begeleidingscommissie opdracht 
gekregen een onderzoek in te stellen in 
beide gemeenten. Het heeft ook een 
algemeen toezichtsonderzoek geopend. 
Tevens heeft het parket via de minister 
van Justitie een typeformulier van 
ondervraging ontworpen. dat trouwens 
als bijlage bij het verslag is gevoegd. 
Het Comité P heeft in haar jongste 
jaarverslag een aantal aanbevelingen 
opgenomen. Ik zal ze even opsommen. 
Ten eerste, men moet in bijscholing 
voorzien voor het personeel van de 
politiekorpsen dat zich met deze 
problematiek bezighoudt. Ten tweede. 
men moet duidelijke richtlijnen opstel 
len. Er zou een algemeen formulier 
worden ingevoerd dat door alle 
politiediensten op dezelfde wijze moet 
worden gebruikt. ln dat verband wordt 
aangestipt dat de stemmingen in de 
Kamer meestal gebeuren op basis van 
de jurisprudentie ontwikkeld door de 
commissie voor de Naturalisaties. Een 
van de vaststellingen die men op het 
terrein deed. was dat men noch in de 
parketten, noch in de diensten die zich 
bezighouden met het voorbereiden van 
dossiers van individuen, op de hoogte is 
van de jurisprudentie, die in de jongste 
jaren fel is geëvolueerd. Het verdient 
dan ook aanbeveling dat die jurispru 
dentie naar het terrein wordt vertaald. 
Om de uniformiteit van deze procedure 
op het lokale vlak te waarborgen, 
beveelt men aan dat in de kleinere 
gemeenten alleszins de korpschefs en in 
de grotere gemeenten tenminste de 
officieren van politie toezicht zouden 
houden op de organisatie van deze 
aanvragen. 
De laatste aanbeveling bestaat erin dat 
de rol van de politie terzake moet 
beperkt blijven tot het geven van 
informatie die waardenvrij en verifieer: 
baar moet zijn en als dusdanig in 
overeenstemming is met hun opdracht. 
Tot slot wens ik nog enkele 
beschouwingen te geven bij het feit dat 
sommigen te pas en te onpas. telkens 
wanneer het gaat over het statuut van de 
vreemdelingen die al dan niet Belg 
worden of de vreemuelingen die 
stemrecht krijgen. hun waarheid 
verkondigen. Collega Lozie, ik ben het 
volledig eens met uw opmerking dat 
men de diverse zaken niet moet 
mengen. Het is evenwel niet onze 
schuld dat anderen dit onderwerp 
telkens opnieuw te berde brengen. Ik 
neem alleszins met klem afstand van 
degenen die menen dat men als 
Vlaming in Brussel over een verschrik 
kelijk minderwaardigheidscomplex 
moet beschikken. Ik zeg onomwonden 
dat het niet waar is dat morgen alle 
Europeanen, niet-Europeanen of 
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Robert Delathouwer 

nieuwe Belgen per definitie voor 
francofonen zullen stemmen omdat zij 
misschien in het Frans gemakkelijker 
hun weg vinden. (Onderbreking door de 
hrer Gerol] A1111emans) 

U hebt er geen belang bij u tot de 
vreemdelingen te wenden. Laat dat aan 
ons over. want u bent tegen 
vreemdelingen. 

De heer Gerolf Annemans (VL.BLOK) : 
Ze stemmen meer voor ons dan voor u ! 

De heer Robert Delathouwer (SP) : 
Als u dat zelf gelooft is dat voor mij 
goed. Ik zeg zeer duidelijk dat ik de 
stelling niet onderschrijf dat per 
definitie vreemdelingen niet weten voor 
wie ze stemmen. Vreemdelingen 
hebben ook hun mening. 

Overigens. tien jaar geleden amper eiste 
het Vlaams Blok dat men zich vanuit de 
Vlaamse Gemeenschapscentra in Brus 
sel niet in het Frans tot de Brusselse 
bevolking zou richten. 

LI hebt uw eigen thesissen nogal fameus 
aangepast aan de realiteit. Dat u om uw 
stemmen te halen ook Franstaligen 

aanspreekt, is paradoxaal genoeg. U 
doet maar. U bent daarmee begonnen 
om racistische stemmen bijeen te 
scharrelen. Wij richten ons tot een ander 
publiek. 

Uit alle contacten die wij op 
partijniveau daarover hebben met de 
democratische partijen blijkt dat wij wél 
een positieve boodschap kunnen 
verspreiden en dat het niet per definitie 
zo is dat de burgers van dit land ad 
vitam aeternam voor taalredenen 
stemmen, zelfs niet Franstalige Brussel 
aars. Ik kan ter illustratie aanhalen wat 
verleden week met een Franstalige is 
gebeurd. Het is niet mijn bedoeling 
leedvermaak te hebben over c''!ze r-~ 
gene partij, maar dit zijn gp . .;s die. 
alhoewel ze niet overroepen moeten 
worden, symbolisch genoeg zijn om te 
bewijzen dat mensen af en toe nog eens 
een andere stap kunnen zetten dan deze 
die wij als Vlamingen gewoon zijn en 
waarvan we ook verwachten dat ze hem 
zullen zetten. Als Franstalige Brussel 
aars en Belgen dat kunnen, is er geen 
enkele reden om eraan te twijfelen dat 
migranten en nieuwe Belgen dat 

morgen ook zullen kunnen. Ik doe 
alleszins inspanningen om die mensen 
voor deze idee te winnen en ik kijk de 
toekomst met optimisme tegemoet. 

De voorzitter : De algemene bespre 
king wordt geschorst. 

La discussion générale est suspendue. 

De vergadering is gesloten. 

La séance est levée. 

- De vergadering wordt gesloten om 
12.15 uur. Volgende plenaire vergade 
ring dinsdag 27 oktober /998 om 14.00 
uur. 

- La séance est levée à 12.15 heures. 
Prochaine séance plénière mardi 27 
octobre /998 à 14.00 heures. 
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ANNEXE BIJLAGE 

SEANCE PLENIERE 

MARDI 27 OCTOBRE 1998 

DÉCISIONS INTERNES 

DEMANDES D'INTERPELLATION 

Demandes 
1. M. Ignace Lowie au vice-premier ministre et ministre de 
l'Economie et des Télécommunications. chargé du Commerce 
extérieur. et au vice-premier ministre et ministre de l'Intérieur 
sur "la vente de journaux de sans-abri par l'ASBL Mayday". 

m" 2104 - renvoi à la commission de l'Economie, de la 
Politique scientifique, de l'Education, des Institutions 
scientifiques et culturelles nationales, des Classes moyennes et 
de l'Agricnlture) 

2. M. Bart Laeremans au vice-premier ministre et ministre de 
l'Economie et des Télécommunications. chargé du Commerce 
extérieur, sur "l'absence d'initiatives des pouvoirs publics en 
ce qui concerne le non-respect par Agusta de compensations 
économiques convenues". 
(n° 2105 - renvoi à la commission de l'Economie, de la 
Politique scientifique, de l'Education, des Institutions 
scientifiques et culturelles nationales, des Classes moyennes et 
de I' Agriculture) 

3. Mme Myriam Vanlerberghe au ministre de la Santé publique 
et des Pensions sur "la réforme de l'art infirmier". 

(n° 2106 - renvoi à la commission de la Santé publique, de 
l'Environnement et du Renouveau de la Société) 

4. M. Pierre Chevalier au ministre de la Justice sur "la réaction 
du commissaire général aux réfugiés concernant la politique 
relative au trafic des êtres humains". 
(n° 2 !07 - renvoi à la commission de la Justice) 

5. M. Bart Laeremans au ministre de la Justice sur "la 
démission du professeur Van de Wyngaert de la commission 
Franchimont". 
(n° 2108 - renvoi à la commission de la Justice) 

6. M. Pierre Chevalier au ministre de la Justice sur "la lutte 
contre la mafia de la drogue compte tenu de la déclaration du 
parquet d'Anvers". 
(n° 2109 - renvoi à la commission de la Justice) 

7. M. Filip Anthuenis à la ministre de l'Emploi et du Travail, 
chargée de la Politique d'égalité des chances entre hommes et 
femmes, sur "l'étude concernant le glissement des charges du 
régime du chômage vers celui du minimum de moyens 
d'existence". 
(n° 211 I"\ - renvoi à la commission des Affaires sociales) 

PLENAIRE VERGADERING 

DINSDAG 27 OKTOBER 1998 

INTERNE BESLUITEN 

INTERPELLATJEVERZOEKEN 

Ingekomen 
1. de heer Ignace Lowie tot de vice-eerste minister en minister 
van Economie en Telecommunicatie, belast met Buitenlandse 
Handel. en tot de vice-eerste minister en minister van 
Binnenlandse Zaken over "de verkoop van daklozenkranten 
door de VZW Mayday". 
(nr. 2104 - verzonden naar de commissie voor het 
Bedrijfsleven, het Wetenschapsbeleid, het Onderwijs, de 
nationale wetenschappelijke en culturele Instellingen, de 
Middenstand en de Landbouw) 

2. de heer Bart Laeremans tot de vice-eerste minister en 
minister van Economie en Telecommunicatie, belast met 
Buitenlandse Handel, over "het uitblijven van initiatieven van 
de overheid inzake de niet-naleving door Agusta van 
overeengekomen economische compensaties". 
(nr. 2105 - verzonden naar de commissie voor het 
Bedrijfsleven, het Wetenschapsbeleid, het Onderwijs, de 
nationale wetenschappelijke en culturele Instellingen, de 
Middenstand en de Landbouw) 

3. mevrouw Myriam Vanlerberghe tot de minister van 
Volksgezondheid en Pensioenen over "de hervorming van 
verpleegkundige beroepen moet kwaliteit van onze 
gezondheidszorgen garanderen", 
( nr. 2 I06 - verzonden naar de commissie voor de 
Volksgezondheid, het Leefmilieu en de Maatschappelijke 
Hernieuwing) 

4. de heer Pierre Chevalier tot de minister van Justitie over "de 
reactie van de commissaris-generaal voor de vluchtelingen ten 
opzichte van het beleid inzake de mensenhandel". 
(nr. 2 I07 - verzonden naar de commissie voor de Justitie) 

5. de heer Bart Laeremans tot de minister van Justitie over "het 
ontslag van professor Van de Wyngaert uit de 
commissie-Franchimont". 
(nr. 2108 - verzonden naar de commissie voor de Justitie) 

6. de heer Pierre Chevalier tot de minister van Justitie over "de 
aanpak van de drugsmaffia, meer bepaald naar aanleiding van 
de verklaring van het Antwerpse parket". 
(nr. 2109 - verzonden naar de commissie voor de Justitie) 

7. de heer Filip Anthuenis tot de minister van Tewerkstelling 
en Arbeid, belast met het Beleid van gelijke kansen voor 
mannen en vrouwen, over "de studie over de verschuiving 
van de lasten van de werkloosheid naar het 
bestaansminimum". 
(nr. 2110 - verzonden naar de commissie voor de Sociale 
Zaken) 
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8. M. Filip Anthuenis à la ministre de l'Emploi et du Travail, 
chargée de la Politique d'égalité des chances entre hommes et 
femmes. sur "la fermeture des établissements Levi's en 
Belgique". 
( 11'' 2111 • renvoi à la commission des Affaires sociales) 

g_ M. Jean-Pierre Viseur au ministre des Finances sur "la 
corruption éventuelle de fonctionnaires par des huissiers de 
justice et par des contribuables". 
(11° 2112 • renvoi à la commission des Finances et du Budget) 

1 O. M. Jean-Pierre Viseur au ministre de la Justice sur "la 
corruption éventuelle de fonctionnaires par des huissiers de 
justice". 
(n° 2113 • renvoi à la commission de la Justice) 

8. de heer Filip Anthuenis tot de minister van Tewerkstelling 
en Arbeid, belast met het Beleid van gelijke kansen voor 
mannen en vrouwen, over "de sluiting van de Belgische Levi's 
vestigingen". 
(nr. 2111 • verzonden naar de commissie voor de Sociale 
Zaken) 

9. de heer Jean-Pierre Viseur tot dé minister van Financiën 
over "de mogelijke omkoping van ambtenaren door 
gerechtsdeurwaarders en belastingplichtigen". 
(nr. 2112 • verzonden naar de commissie voor de Financiën en 
de Begroting) 

1 O. de heer Jean-Pierre Viseur tot de minister van Justitie over 
"de mogelijke omkoping van ambtenaren door 
gerechtsdeurwaarders". 
(nr. 2113 • verzonden naar de commissie voor de Justitie) 
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SEANCE PLENIERE 

MARDI 27 OCTOBRE 1998 

COMMUNICATIONS 

COMMISSIONS 

Rapports 
Les rapports suivants ont été déposés : 
au nom de la commission de la Justice, 
- par M. Renaat Landuyt. sur le projet de loi modifiant l'article 
867 du Code judiciaire (transmis par le Sénat) (n° 1692/2); 

- par M. Servais Yerherstraeten, sur le projet de loi modifiant 
certaines dispositions du Code judiciaire relatives à la 
procédure en matière de louage de choses et de la loi du 30 
décembre 1975 concernant les biens trouvés en dehors des 
propriétés privées ou mis sur la voie publique en exécution de 
jugements d'expulsion (amendé par le Sénat) (n° 1157/16); 

- par MM. Dany Yandenbossche et Frans Lozie, sur le projet 
de loi instaurant la cohabitation légale (amendé pai le Sénat) 
(n°170/15). 

GOUVERNEMENT 

Arrêtés royaux transmis 
Par lettres du 22 octobre 1998, la ministre des Alf aires sociales 
transmet : 
- I' arrêté royal du 16 octobre 1998 portant modification de 
certaines dispositions en matière de la déclaration immédiate 
de l'emploi. en application de l'article 38 de la loi du 26 juillet 
1996 portant modernisation de la sécurité sociale et assurant la 
viabilité des régimes légaux des pensions; 

- I' arrêté royal du 16 octobre 1998 ponant des dispositions 
relatives à la signature électronique, qui s'applique à la 
sécurité sociale. en application de l'article 38 de la loi du 26 
juillet 1996 portant modernisation de la sécurité sociale et 
assurant la viabilité des régimes légaux des pensions. 

Renvoi à la commission des Affaires sociales 

Budget général des dépenses 1998 

En exécution de l'article 15 des lois coordonnées sur la 
comptabilité de l'Etat, le vice-premier ministre et ministre du 
Budget transmet: 
- par lettre du 22 octobre 1998, un bulletin de redistribution 
d'allocations de base concernant le ministère des Classes 
moyennes .,, de I' Agriculture; 
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MEDEDELINGEN 

COMMISSIES 

Verslagen 
Voir .,ûe verslagen werden ingediend : 
namens de commissie voor de Justitie. 
- door de heer Renaat Landuyt, over het wetsontwerp tot 
wijziging van artikel 867 van het Gerechtelijk Wetboek 
(overgezonden door de Senaat) (nr. 1692/2); 
- door de heer Servais Yerherstraeten, over het wetsontwerp tot 
wijziging van sommige bepalingen van het Gerechtelijk 
Wetboek betreffende de rechtspleging inzake huur van 
goederen en van de wet van 30 december 1975 betreffende de 
goederen, buiten particuliere eigendommen gevonden of op de 
openbare weg geplaatst ter uitvoering van vonnissen tot 
uitzetting (geamendeerd door de Senaat) (nr.1157/16); 
- door de heren Dany Vandenbossche en Frans Lozie, over het 
wetsontwerp tot invoering van de wettelijke samenwoning 
(geamendeerd door de Senaat) (nr. 170/15). 

REGERING 

Overgezonden koninklijke besluiten 

Bij brieven van 22 oktober 1998 zendt de minister van Sociale 
Zaken over: 
- het koninklijk besluit van 16 oktober 1998 tot wijziging van 
sommige bepalingen inzake de onmiddellijke aangifte van 
tewerkstelling, met toepassing van artikel 38 van de wet van 
26 juli 1996 tot modernisering van de sociale zekerheid en tot 
vrijwaring van de leefbaarheid van de wettelijke 
pensioenstelsels; 
- het koninklijk besluit van 16 oktober 1998 houdende 
bepalingen betreffende de elektronische handtekening, 
geldend voor de sociale zekerheid, met toepassing van artikel 
38 van de wet van 26 juli 1996 tot modernisering van de 
sociale zekerheid en tot vrijwaring van de leefbaarheid van de 
wettelijke pensioenstelsels. 
Verzonden naar de commissie voor de Sociale Zaken 

Algemene uitgavenbegroting 1998 

In uitvoering van artikel 15 van de gecoördineerde wetten op 
de Rijkscomptabiliteit zendt de vice-eerste minister en 
minister van Begroting over: 
- bij brief van 22 oktober 1998 een lijst van herverdeling der 
basisallocaties betreffende het ministerie van Middenstand en 
Landbouw; 
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- par lettre du 22 octobre 1998, un bulletin de redistribution 
d'allocations de base concernant le ministère de la Justice. 
Renvoi à la commission des Finances et du Budget 

Dépenses faites en marge du budget 

Par lettre du 23 octobre 1998. le premier ministre transmet, en 
exécution de l'article 44, § Ier, alinéa 2, des lois sur la 
comptabilité de l'Etat, coordonnées le 17 juillet 1991, des 
exemplaires de la délibération n° 3164 prise par le Conseil des 
ministres, relative à des dépenses faites en marge du budget. 

Renvoi à la commission des Finances et du Budget 

Note d'orientation 

Par lettre du 21 octobre 1998, le ministre de la Justice transmet 
la note d'orientation sur la politique criminelle 1998 du 
ministère de la Justice. 
Renvoi à Ill commission de Ja Justice 

RÉSOLUTIONS 

Parlement européen 

Par lettre du 19 octobre 1998, le secrétaire général du 
Parlement européen transmet le texte de neuf résolutions et 
une décision adoptées par cette assemblée : 

1. résolution législative portant avis du Parlement européen 
sur la proposition de décision du Conseil relative à la 
conclusion de l'accord de coopération scientifique et 
technologique entre la Communauté européenne et le 
gouvernement des Etats-Unis d'Amérique; 

2. résolution sur le rapport de la Commission au Conseil, au 
Parlement européen, au Comité économique et social et au 
Comité des régions sur les mesures communautaires affectant 
le tourisme; 

3. résolution sur -Malte; 

4. résolution sur la libération de Leyla Zana; 

5. décision sur le protocole à l'accord de coopération et 
d'union douanière entre la Communauté économique 
européenne et la république de Saint-Marin à la suite de 
l'adhésion de la République d'Autriche. la République de 
Finlande et du Royaume de Suède à l'Union européenne; 

Renvoi à Ja commission des Relations extérieures et au Comité 
d'avis chargé de Questions européennes 

6. résolution sur la communication de la Commission au 
Conseil et au Parlement européen sur une politique 
anticorruption de l'Union; 
Renvoi à la commission des Relations extérieures, à la 
commi .. on de la Justice et au Comité d'avis chargé de 
Questions européennes 

- bij brief van 22 oktober 1998 een lijst van herverdeling der 
basisallocaties betreffende het ministerie van Justitie. 
verzonden naar de commissie voor de Financiën en de 
Begroting 

Uitgaven gedaan buiten de begroting 

Bij brief van 23 oktober 1998 zendt de eerste minister. in 
uitvoering van artikel 44, § 1. lid 2, van de wetten op de 
Rijkscornptabiliteit, gecoördineerd op 17 juli 1991, 
exemplaren over van de beraadslaging nr. 3164 door de 
Ministerraad getroffen betreffende uitgaven gedaan buiten de 
begroting. 
Verzonden naar de commissie voor de Financiën en de 
Begroting 

Oriëntatienota 

Bij brief van 21 oktober 1998 zendt de minister van Justitie de 
oriëntatienota over betreffende het strafrechtelijke beleid 1998 
van het ministerie van Justitie. 
Verzonden naar de commissie voor de Justitie 

RESOLUTIES 

Europees Parlement 

Bij brief van 19 oktober 1998 zendt de secretaris-generaal van 
het Europees Parlement de tekst over van negen resoluties en 
een besluit aangenomen door deze vergadering : 

1. wetgevingsresolutie houdende advies van het Europees 
Parlement inzake het voorstel voor een besluit van de Raad tot 
sluiting van de overeenkomst inzake wetenschappelijke en 
technologische samenwerking tussen de Europese Gemeens 
chap en de regering van de Verenigde Staten van Amerika; 

2. resolutie over het verslag van de Commissie aan de Raad. 
aan het Europees Parlement, aan het economisch en sociaal 
Comité en aan het Comité van de regio's over communautaire 
maatregelen die van invloed zijn op het toerisme; 

3. resolutie over Malta; 

4. resolutie over de vrijlating van Leyla Zana: 

5. besluit betreffende het protocol bij de overeenkomst tot 
instelling van een douane-unie en samenwerking tussen de 
Europese Economische Gemeenschap en de Republiek San 
Marino naar aanleiding van de toetreding van de Republiek 
Oostenrijk, de Republiek Finland en het Koninkrijk Zweden 
tot de Europese Unie; 
Yerzonden naar de commissie voor de Buitenlandse 
Betrekkingen en naar het Adviescomité voor de Europese 
Aangelegenheden 

6. resolutie over de mededeling van de Commissie aan de 
Raad en het Europees Parlement over het beleid van de Unie 
ter bestrijding van de corruptie; 
Verzanden naar de commissie voor de Buitenlandse 
Betrekkingen, naar de commissie voor de Justitie en naar het 
Adviescomité voor de Europese Aangelegenheden 
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7. résolution sur la communication de la Commission au 
Conseil et au Parlement européen "Raccordement du réseau 
d'infrastructures de transport de l'Union avec celui de ses 
voisins - Vers une politique de réseau de transport 
paneuropéen en coopération"; 

8. résolution sur la communication de la Commission au 
Conseil et au Parlement européen concernant une stratégie 
communautaire et un cadre de déploiement de la télématique 
routière en Europe et des propositions d'actions initiales; 

Renvoi à la commission des Relations extérieures, à la 
commission de l'Infrastructure, des Communications et des 
Entreprises publiques et au Comité d'avis chargé de Questions 
européennes 

9. résolution sur le décès de Semira Adamu au cours de son 
expulsion; 
Renvoi à la commission des Relations extérieures, à la 
commission de l'Intérieur, des Affaires générales et de la 
Fonction publique er au Comité d'avis chargé de Questions 
européennes 

1 O. résolution sur la communication de la Commission au 
Conseil, au Parlement européen, au Comité économique et 
social et au Comité des régions intitulée "Nouvelles 
programmations régionales 1997-1999 au titre de !'Objectif 2 
des politiques structurelles communautaires - priorité à la 
création d'emplois". 
Renvoi à la commission des Relations extérieures, à la 
commission des Affaires sociales et au Comité d'avis chargé 
de Questions européennes 

AVIS 

Conseil central de l'Economie 

Par lettre du 22 octobre 1998, le président du Conseil central 
de 1' Economie transmet, en application de 1' article 1er de la loi 
du 20septembre 1948 portant organisation de 1' économie, un 
avis concernant l'incidence du fonctionnement de l'Union 
économique et monétaire sur la conduite de la politique 
économique belge. 
Dépôt au greffe, à la bibliothèque et renvoi à la commission de 
l'Economie, de la Politique scientifique, de l'Education, des 
Institutions scientifiques et culturelles nationales, des Classes 
moyennes et de ['Agriculture 

CONSTITUTIONS 

Conseil de la Région de Bruxelles-Capitale 

Par message du 21 octobre 1998, le Conseil de la Région de 
Bruxelles-Capitale fait connaître qu'il s'est constitué en sa 
séance de ce jour. 
Pour infc. iation 

7. resolutie over de mededeling van de Commissie aan de 
Raad en het Europees Parlement over de verbinding van het 
vervoersinfrastructuurnetwerk van de Unie met de buurlanden 
- Op weg naar een samenwerkingsbeleid inzake het 
pan-Europees vervoersnetwerk; 

8. resolutie over de mededeling van de Commissie aan de 
Raad en aan het Europees Parlement over een communautaire 
strategie en een communautair kader voor de invoering van 
telematica voor het wegvervoer in Europa en voorstellen voor 
eerste maatregelen; 
Verzonden naar de commissie voor de Buitenlandse 
Betrekkingen, naar de commissie voor de Infrastructuur, het 
Verkeer en de Overheidsbedrijven en naar het Adviescomité 
voor de Europese Aangelegenheden 

9. resolutie over het overlijden van Semira Adamu, naar 
aanlei ,;:-,5 van haar uitwijzing; 
Verzonden naar de commissie voor de Buitenlandse 
Betrekkingen, naar de commissie voor de Binnenlandse 'Zaken, 
de Algemene 'Zaken en het Openbaar Ambt en naar het 
Adviescomité voor de Europese Aangelegenheden 

1 O. resolutie over de mededeling van de Commissie aan de 
Raad, aan het Europees Parlement, aan het economisch en 
sociaal Comité en aan het Comité van de regio's betreffende de 
nieuwe regionale programma's voor de periode 1997-1999 in 
het kader van Doelstelling 2 van het structuurbeleid van de 
Gemeenschap : toegespitst op banengroei. 
Verzonden naar de commissie voor de Buitenlandse 
Betrekkingen, naar de commissie voor de Sociale 'Zaken en 
naar het Adviescomité voor de Europese Aangelegenheden 

ADVIES 

Centrale Raad voor het Bedrijfsleven 

Bij brief van 22 oktober 1998 zendt de voorzitter van de 
Centrale Raad voor het Bedrijfsleven, met toepassing van 
artikel 1 van de wet van 20 september 1948 houdende 
organisatie van het bedrijfsleven, een advies over betreffende 
de weerslag van de werking van de Economische en Monetaire 
Unie op het Belgisch economisch beleid. 
Ingediend ter griffie, in de bibliotheek en verzonden naar de 
commissie voor het Bedrijfsleven, het Wetenschapsbeleid, het 
Onderwijs, de nationale wetenschappelijke en culturele 
Instellingen, de Middenstand en de Landbouw 

CONSTITUTIES 

Brusselse Hoofdstedelijke Raad 

Bij brief van 21 oktober 1998 deelt de Brusselse 
Hoofdstedelijke Raad mee dat hij zich ter vergadering van die 
datum heeft geconstitueerd. 
Ter kennisgeving 
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Commission communautaire commune 

Par message du 22 octobre 1998, l'Assemblée réunie de la 
commission communautaire commune de la Région de 
Bruxelles-Capitale fait connaître qu'elle s'est constituée en sa 
séance de ce jour. 
Pour information 

Commission communautaire française 
Par message du 23 octobre I 998, I' Assemblée de la 
Commission communautaire française de la Région de 
Bruxelles-Capitale fait connaître qu'elle s'est constituée en sa 
séance de ce jour. 
Pour information 

Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie 
Bij brief van 22 oktober 1998 deelt de Verenigde Vergadering 
van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie van het 
Brusselse Hoofdstedelijke Gewest mee dat zij zich ter 
vergadering van die datum heeft geconstitueerd. 
Ter kennisgeving 

"Commission communautaire française" 
Bij brief van 23 oktober 1998 deelt de Vergadering van de 
"Commission communautaire française" van het Brusselse 
Hoofdstedelijke Gewest mee dat zij zich ter vergadering van 
die datum heeft geconstitueerd. 
Ter kennisgeving 
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